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Še en primer zahajanja iz 
skrajnosti v skrajnost

V parlamentarni proceduri je novela, ki korigi-
ra junija lani uveljavljeni zakon o zaščiti kmetij-
skih površin pred pozidavo. Predlog, pod katere-
ga so se podpisale vse vladne stranke z izjemo 
SLS, povzroča burne reakcije v delu opozicije in v 
nekaterih strokovnih združenjih.

Po oceni predlagateljev so z uvedbo odško-
dnin, ki jih predpisuje veljavni zakon, nastale 
škodljive posledice, saj so se investicije skoraj-
da ustavile. Zaradi odškodnin se je namreč gra-
dnja bistveno podražila, kar odvrača investitor-
je. Po prepričanju SDS, DL, NSi in Desusa bo od-
prava odškodnin razbremenila slovensko gospo-
darstvo in pomagala oživiti gradbeni sektor, glav-
ni varuh kmetijskih zemljišč pa bo še naprej kme-
tijsko ministrstvo, ki izdaja soglasja za spremem-
bo namembnosti zemljišč. Zanimivo je, da nove-
lo zakona podpira tudi Desus, ki je lani glasoval 
za uzakonitev odškodnin za zaščito kmetijskih ze-
mljišč, vendar imajo v omenjeni stranki, kot pravi-
jo, dober razlog: praksa je pokazala, da so odško-
dnine prevelik strošek za investitorje in nimajo pri-
čakovanega učinka.

V SLS opozarjajo, da predlagana novela ni 
v skladu s koalicijsko pogodbo, po kateri naj bi 
odpravili le odškodnine za zemljišča, ki v naravi 
ne predstavljajo potenciala za kmetijsko pridela-

vo, vendar se strinjajo, da je lani uveljavljeni za-
kon treba popraviti, saj je v določenih točkah ne-
življenjski. Prav zato so pripravili svoj predlog no-
vele, ki je bil že usklajen z resornim ministrstvom, 
a na koalicijskem usklajevanju ni dobil podpore.

Avtor veljavnega zakona, novi podpredsednik 
SD Dejan Židan, je, razumljivo, med najbolj glasni-
mi kritiki novele in opozarja, da se Slovenija s pre-
dlagano spremembo zakona požvižga na usme-
ritve EU, ki zaradi grozeče prehranske krize pre-
dlaga ukrepe za zaščito naravnih virov vključno 
s kmetijskimi zemljišči.  

Navadnemu državljanu, ki te prepire opazuje 
s strani, se zdi, da je to še en primer zahajanja 
iz skrajnosti v skrajnost, ki jih je v deželi na sonč-
ni strani Alp zelo veliko oziroma bistveno preveč. 
Že res, da je treba varovati kmetijska zemljišča, ki 
imajo potencial obdelave, toda ali ni po drugi stra-
ni popolnoma nerazumljivo, da imamo ob več kot 
sto tisoč brezposelnih in ob desetinah milijonov 
evrov za kmetijski sektor toliko neobdelanih ze-
mljišč, da se obdelovalne površine iz leta v leto 
zaraščajo in da smo pri oskrbi s hrano povsem 
odvisni od uvoza?

(MŠ)

(FA)
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Tema tedna

ZAKON O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O KMETIJSKIH ZEMLJIŠČIH 

V čigavem interesu je odprava odškodnin?
Poslanske skupine SDS, DL, 

Desus in NSi so v parlamentar-
ni postopek vložile novelo ju-
nija lani uveljavljenega zako-
na za zaščito najboljših kme-
tijskih površin pred nadalj-
njo pozidavo. Z njo želijo pre-
dlagatelji odpraviti odškodni-
ne za spremembo namembno-
sti kmetijskih zemljišč, kar bi 
po njihovem prepričanju raz-
bremenilo slovensko gospo-
darstvo in pripomoglo k njego-
vi večji konkurenčnosti. Na ta 
predlog so se s precejšnjo kri-
tiko odzvali v SLS, opozicijska 
SD pa mu močno nasprotuje. 

ODŠKODNINE RES OVIRAJO 
GOSPODARSTVO?

Predlagatelji Zakona o spre-
membah in dopolnitvah Zakona o 
kmetijskih zemljiščih v svojem po-
jasnilu k predlaganim spremem-
bam opozarjajo, da je odškodni-
na zaradi spremembe namemb-
nosti kmetijskega zemljišča ško-
dljiva slovenskemu gospodar-
stvu. Uvedba odškodnin po njiho-
vem prepričanju zavira investitor-
je pri gradnji na nepozidanih ze-
mljiščih, čeprav je pozidava na 
teh zemljiščih opredeljena in omo-
gočena z veljavnimi občinskimi ali 
državnimi prostorskimi akti. Inve-
stitorji so namreč podvrženi plači-
lu odškodnine tudi na gradbenih 
parcelah znotraj zaokroženih na-
selij, obrtnih in podjetniških con. 
S tem je otežen razvoj gospodar-
stva, širjenja kmetij in reševanja 
stanovanjskih problemov. 

Stranke predlagateljice pou-
darjajo, da so negativne posle-
dice uvedbe odškodnin nekaj-
krat večje od morebitnih koristi 
za kmetijsko zemljiško politiko. 
V SDS svojo podporo spremem-
bam utemeljujejo tudi s podatki, 
da je bilo od odškodnin pobranih 
veliko manj sredstev, kot je bilo 
predvideno, že tako visoke cene 
zemljišč pa so se zaradi uvedbe 
odškodnin še povišale. Z novelo 
zakona stranke predlagateljice 
tako v celoti odpravljajo plačilo 
odškodnin, saj ljudje čakajo s pri-
dobivanji gradbenih dovoljenj na 
bolj ugodne čase.

NA IZGUBI BO KMETIJSTVO
Povsem drugače razmišljajo v 

opozicijski stranki SD, ki je sedaj 
še veljaven zakon v lanskem letu 
tudi vpeljala. V SD spremembam 
zakona ostro nasprotujejo, saj so 
prepričani, da so narejene pred-
vsem v interesu kapitala. Menijo 
tudi, da se Slovenija s predlaga-
no spremembo zakona požvižga 
na usmeritve Evropske unije, ki 
prav zaradi grozeče prehranske 
krize predlaga ukrepe za zašči-
to naravnih virov, tudi kmetijskih 
zemljišč. Ravno odškodnine naj 
bi bile bistvo tega zakona, njiho-
va ukinitev bi zato pomenila raz-
gradnjo celotnega sistema va-
rovanja kmetijskih zemljišč. Po-
leg tega so v SD prepričani, da 
gradbenih aktivnosti niso ustavi-
le odškodnine, ampak pomanj-
kanje denarja za naložbe, vseka-
kor pa zagon investicij ne sme bi-
ti razlog za pozidavo na najbolj-
ših kmetijskih zemljiščih. 

Popolnim ukinitvam odško-
dnin nasprotuje tudi koalicijska 
stranka SLS, kjer bi odpravili le 
odškodnine za zemljišča, ki v na-
ravi ne predstavljajo potenciala 
za kmetijsko pridelavo. V naspro-
tnem primeru, opozarjajo, se bo 
pričel pravi lov na kmetijska ze-
mljišča. S tem bo na veliki izgu-
bi kmetijstvo, ogromno bo na se-
gmentu prehranske varnosti iz-
gubila tudi država.

APETITI PO ZAZIDAVI SO 
NENASITNI

Proti nenadzorovani pozidavi 
zemljišč pozivajo tudi strokovnja-

ki. Profesorji agronomskega od-
delka Biotehniške fakultete Uni-
verze v Ljubljani so maja v ta na-
men celo napisali apel, s katerim 

pozivajo politične akterje v drža-
vi, »da je skrajni čas za zavarova-
nje najvitalnejšega interesa drža-
ve – zmožnosti prehraniti prebi-
valstvo«.  

Njihov apel podpirajo tudi za-
skrbljujoči podatki, ki kažejo, kako 
rastejo apetiti po pozidavi kmetij-
skih zemljišč. V letu 1995 so ob-
čine za pozidavo predlagale 150 
hektarjev kmetijskih zemljišč, v le-
tu 2003 se je to število dvignilo že 
na 1.400 hektarjev, v najnovejših 
občinskih prostorskih načrtih pa 
so župani pokazali interes po po-
zidavi dodatnih 14.000 hektarjev 
kmetijskih zemljišč. Slovenija je že 
sedaj po obsegu njiv in vrtov na 
24. mestu, torej na repu, vseh dr-
žav članic EU.

Tatiana Golob

Štefka Goltnik, koordinator na 
mozirski izpostavi Kmetijsko 
gozdarskega zavoda Celje:

»Najboljšo kmetijsko zemljo je po-
trebno varovati. Nanjo je vezana pri-
delava hrane, ki je strateška surovina 
vsake države. Dve tretjini kmetijskih ze-
mljišč v Sloveniji spada v območja z 
omejenimi možnostmi pridelave. To-
rej smo že s tem precej omejeni pri ob-
delavi, zato ne moremo dopustiti, da 
se veliki kompleksi kvalitetnih kmetij-
skih zemljišč v ravninah pozidajo. Pre-
dlagatelji sprememb zakona ocenjuje-
jo, da odškodnina za gradnjo na kme-
tijskih zemljiščih zavira razvoj gospo-
darstva. Menim, da so razlogi slabega 
razvoja v državi drugje.

Možnosti za gradnje so znotraj naselij s popolnitvami, možna je gradnja 
na manj kvalitetni zemlji, na kateri ni kmetijske pridelave. Seveda pa je za 
gradnjo na manj kvalitetni zemlji potrebno vložiti veliko več truda. Ko se vo-
zimo po našem podeželju, opazimo veliko razpršenih gradenj, ki so posledi-
ca premalo zaščitene kmetijske zemlje. Ko se enkrat parcela nameni za gra-
dnjo, je za kmetijsko pridelavo izgubljena, ne glede na to, kako velik objekt 
bo na parceli stal. 

Pri oskrbi s hrano smo preveč odvisni od oskrbe iz oddaljenih držav. Ura-
dnih podatkov o njivskih površinah nimamo. Razpolagamo le s podatki 
Agencije RS za kmetijske trge in razvoj podeželja, ki zajemajo površine, vklju-
čene v zahtevke za neposredna plačila. Iz teh podatkov lahko izračunamo, 
da pride v naši dolini 1,5 ara njivskih površin na prebivalca. Na teh njivah se 
večinoma prideluje krma za živino, manj pa pridelki za prehrano ljudi. V po-
datkih niso zajeti vrtički in ohišnice, ki pomembno prispevajo k samooskrbi 
prebivalstva. Ocenjujem, da bi bilo za večjo samooskrbo s hrano potrebno 
njivske površine povečati za 100 odstotkov. To bi bil dober ukrep v smislu ko-
lobarjenja in zaposlovanja, saj je pridelava zelenjave, sadja, jagodičevja in 
podobno delovno zelo intenzivna panoga.«

(Foto: ML)
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Tema tedna, Aktualno

Naša anketa
Bo ukinitev odškodnin pripomogla k rasti 
gospodarstva?

Lani sredi junija je začela veljati novela zakona o odškodnini za 
spremembo namembnosti kmetijskega zemljišča. Konec letošnjega 
maja so SDS, DL, DeSUS in NSi vložili predlog nove novele, ki bi od-
škodnine odpravila. Po oceni predlagateljev so z uvedbo odškodnin v 
praksi nastopile škodljive posledice. Z odškodninami so namreč vla-
gatelji na gradbenih parcelah znotraj zaokroženih naselij, obrtnih in 
podjetniških con ter drugod, kjer je z veljavnimi prostorskimi akti do-
voljena gradnja, podvrženi novi dajatvi državi.

Z novim predlogom naj bi mlade družine v domačem okolju lažje 
rešile stanovanjske probleme, kar bi prispevalo tudi k pomladitvi in 
poživitvi podeželja. Odprava odškodnin za spremembo namembnosti 
zemljišč, ki jo predvideva predlog novele zakona o kmetijskih zemlji-
ščih, pa po mnenju nasprotnikov predloga ni z usmeritvami EU. Bi za-
radi ukinitve odškodnin res zacvetelo naše gospodarstvo ali pa bi bila 
ogrožena naša kmetijska zemljišča?

Manja Podpečan, Ljubno ob Savinji
Ne spremljam politike, a se mi zdi, da so te od-

škodnine previsoke. Če bi jih ukinili, bi verjetno po-
spešili rast gospodarstva.
Franček Rakun, 
Rečica ob Savinji

Kmetje že sedaj malo ob-
delujejo zemljo. Veliko kme-
tij je zapuščenih, tako da ne 
verjamem, da bi z ukinitvijo odškodnine bistveno 
pripomogli k zmanjšanju pridelave hrane. 

Anton Acman, Šmihel
Žal zelo slabo spremljam dogajanje v parlamen-

tu, a če se bo to zgodilo, vsekakor pozdravljam uki-
nitev odškodnin. Gospodarstvo bo tako bolj konku-
renčno, mladi bodo lažje prišli do služb. Vsekakor 
ta ukrep po drugi strani posledično zmanjšuje kme-
tijska zemljišča, a se mi zdi, da zaradi tega ne bodo 
pridelali manj hrane. 

Marija Glasnik, Mozirje
Mladi morajo imeti stanovanja, službe. Zato se 

mi zdi, da bi morali bolje poskrbeti za konkurenč-
nost gospodarstva. Ne vem pa, ali bodo to dosegli z 
zmanjšanjem odškodnin za spremembo namemb-
nosti kmetijskih zemljišč. 

Martina Rihter, Nova Štifta
Vsekakor ta ukrep poz-

dravljam. Tudi sami smo 
namreč na lastni koži skusili, kako je, če so odško-
dnine za spremembo namembnosti kmetijskih ze-
mljišč tako visoke. Moj oče je lani namreč urejal 
smučišče in za en kvadratni meter zemljišča, ki ga 
je uporabil za postavitev stebra, bi moral plačati od-
škodnino za celotno parce-

lo in ne le za del, ki ga je rabil. Ne verjamem, da bi 
zaradi tega bila ogrožena kmetijska zemljišča. Ti-
sti kmetje, katerih cilj je, da se ukvarjajo s pridelavo 
hrane, se bodo še naprej. 

Dejan Cajner, Homec
Ukinitev odškodnin pozdravljam. Verjamem, 

da bo naše gospodarstvo zato konkurenčneje. Le 
upam lahko, da bo zaradi tega več služb. 

Pripravila: Marija Šukalo, fotografije: Ciril M. Sem

GORNJI GRAD

S skupnimi močmi uredili TIC v rekordnem času

TIC v Gornjem Gradu sta predala namenu župan Stanko Ogradi (desno) in 
predsednik turističnega društva Iztok Kolenc. (Foto: Štefka Sem) 

V soboto, 2. junija, so v Gor-
njem Gradu predali namenu Turi-
stično informacijski center (TIC). 
Pridobitev, ki jo je kraj nujno potre-
boval, so pozdravili tako domačini 
kot tudi nekaj naključnih turistov. 
Prostor poleg Galerije Štekl je tu-
rističnemu društvu (TD) odstopila 
občina, člani društva pa so ga s 
skupnimi močmi uredili v dobrem 
tednu. Notranjost obogatena z le-
seno opremo je navdušila vse, ki 
so si prostor ogledali. 

V imenu občine je spregovo-
ril župan Stanko Ogradi, ki je opi-
sal zahtevno pot do podpisa po-
godbe, s katero je sedaj obisko-
valcem Gornjega Grada omogo-
čeno, da si lahko ogledajo tako 
katedralo kot muzejske zbirke. 
Odprtje TIC-a je ocenil kot doda-
ten korak pri umeščanju Gornje-
ga Grada na turistični zemljevid 
Slovenije in Evrope. 

Začetni odziv ponudnikov go-
stinskih in turističnih storitev ter 
ponudnikov raznih izdelkov je 
presenetljivo zelo medel. Ogra-
di upa, da se bo ponudba v TIC-u 

kmalu izboljšala. »Žal kljub prije-
tni priložnosti ne moremo biti za-
dovoljni z dejanjem Janeza Ma-
vriča, ki je kljub podpisani pogod-
bi, da lahko turistično društvo iz-

vaja oglede muzejskih zbirk in-
teresentom, zamenjal ključavni-
ce brez dogovora in obvestila,« 
je omenil Ogradi in dodal: »Obči-
na Gornji Grad plačuje Nadško-
fiji Ljubljana najemnino za vse 
prostore, kjer so muzejske zbir-
ke shranjene in na ogled, zato se 
menjave ključavnic brez skupnih 
dogovorov ne morejo dogajati.«

Veliko veselje, da je ureditev 
prostora uspela v neverjetno krat-
kem času in tudi z zelo skromni-
mi sredstvi, je izrazil predsednik 
TD Iztok Kolenc. Verjame, da ob-
čino čakajo lepši turistični časi, 
hkrati pa upa, da bodo tudi ponu-
dniki raznih storitev pokazali inte-
res za promocijo svojih dejavno-
sti v TIC-u. Še posebej je pozdra-
vil predstavnike nizozemske turi-
stične agencije, ki so ob tej prilo-
žnosti snemali promocijski film.

Štefka Sem
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Gospodarstvo, Iz občin 

20 LET MANAGERSKE AKADEMIJE V GORENJU

Ustanova nacionalnega 
pomena presegla 

pričakovanja

Predsednik RS dr. Danilo Türk (levo) in predsednik uprave Gorenja 
mag. Franjo Bobinac med ogledom projekta iz managerske akademije 

(Fotodokumentacija Gorenja)

V sredo, 30. maja, so v Velenju 
obeležili 20. obletnico Managerske 
akademije Gorenja. V dveh dese-
tletjih je akademijo uspešno zaklju-
čilo že 500 zaposlenih, njihov pri-
spevek tekom izobraževanja je pre-
ko 100 poslovnih idej in načrtov. 
Svečanega dogodka se je udeležil 
tudi predsednik Republike Sloveni-
je dr. Danilo Türk. 

Gorenjeva managerska akade-
mija je bila ustanovljena leta 1991. 
Njen poglavitni namen je krepitev 
notranjega podjetništva in spodbu-
janje kulture sodelovanja in ustvar-
jalnosti. Tekom izobraževanj se za-
posleni pripravljajo na prevzem 

zahtevnejših managerskih in stro-
kovnih vlog doma in v tujini. 

Udeležence na svečani akademi-
ji je nagovoril dr. Danilo Türk, ki je ob 
tej priložnosti Gorenjevo manager-
sko akademijo označil kot ustanovo 
nacionalnega pomena. Tudi pred-
sednik uprave Gorenja mag. Franjo 
Bobinac je s ponosom ugotovil, da 
je izpolnila in celo presegla pričako-
vanja. V Gorenju načrtujejo vzposta-
vitev t.i. Korporativne univerze Gore-
nja, ki bo poleg managerske akade-
mije vključevala še izobraževalna 
programa za mednarodni in vrhnji 
management. 

TG

SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA

Letos več prijavljenih 
inovacij kot lani

Komisija za ocenjevanje inova-
cij pri Savinjsko-šaleški gospodar-
ski zbornici (SŠGZ) je pred nedav-
nim zaključila z ocenjevanjem ino-
vacijskih predlogov za leto 2011. 
Najboljši inovatorji bodo prejeli pri-
znanja na slovesni podelitvi, ki bo v 
sredo, 20. junija, v Velenju.

Kot je povedal direktor SŠGZ 
Franci Kotnik, so si v lanskem le-
tu, ko so prejeli 14 prijav, zadali cilj, 
da letos zberejo več kot 20 inova-
cijskih predlogov. S tem bi lahko na 

nacionalno ocenjevanje inovacij 
posredovali štiri najbolje ocenjene 
predloge. Omenjenega cilja sicer 
niso uspeli uresničiti, so pa uspe-
li povečati število prijav na 17. Ta-
ko bodo na nacionalni izbor naj-
boljših inovacij tudi tokrat poslali tri 
predloge. Kot pravi Kotnik, je med 
letošnjimi nekaj zelo dobrih predlo-
gov, ki se bodo zagotovo potego-
vali za najvišja priznanja tudi v dr-
žavnem merilu. 

Marija Lebar

OBČINE NA SPLETU

Občinske spletne strani 
so ogledalo občin

Tudi spletna stran je oblika pro-
mocije za posamezno občino in 
zgornjesavinjske občine se tega 
dobro zavedajo. Za res dobro sple-
tno stran je potrebno tudi precej 
sredstev, ne glede na to se obči-
ne trudijo, da se predstavijo v naj-
lepši luči. Spletne strani so prven-
stveno namenjene predstavitvam 
ter informacijam javnega značaja, 
ki so jih po zakonu občine dolžne 
zagotavljati.

Občine imajo za urejanje sple-
tnih strani pogodbe z zunanjimi iz-
vajalci, nekatere vsebine na sple-
tne strani dodajajo same. V za-
dnjih letih so se vse odločile za pre-
novo spletnih strani, med zadnji-
mi so bile v lanskem letu občine 
Ljubno, Rečica ob Savinji in Gornji 
Grad, ki imajo istega izdelovalca. 
Njihove strani so pregledne in bo-
gate ne le z obveznimi, ampak tudi 
z dodatnimi vsebinami. 

Velik poudarek omenjene obči-
ne namenjajo objavi dogodkov. Ta-
ko lahko občani in ostali obiskoval-
ci spremljajo, kaj vse se v občini 
dogaja in kakšne so nove pridobi-
tve. V zadnjem času precej dogod-
kov na svoji strani objavlja Obči-
na Nazarje, ki je stran prenovila že 
pred časom, nekaj manj občini Sol-
čava in Luče. 

V Lučah bi po besedah direktor-
ja občinske uprave Klavdija Strmč-
nika radi objavili vse dogodke, a 
žal društva gradiva ne pošiljajo, sa-
mi pa tega ne morejo zagotavljati. 
Župan občine Ljubno Franjo Nara-
ločnik je povedal, da so po preno-
vi njihove strani bogatejše in tudi 
ljudje, ki pridejo od drugod, omeni-
jo, da niso vedeli, da se v občini do-
gaja toliko stvari. Gornjegrajski žu-
pan Stanko Ogradi je prepričan, da 
so njihove spletne strani, odkar so 
prenovljene, za obiskovalce pregle-
dnejše in bolj zanimive, ljudje pa 

radi prebirajo prispevke z dogod-
kov v občini. Direktorica občinske 
uprave občine Mozirje Nada Bri-
novšek je omenila, da je spletna 
stran namenjena predstavitvi obči-
ne in njenih dejavnosti, o dogodkih 
pa poročajo društva na svojih sple-
tnih straneh.

Vse občine imajo na spletu se-
zname društev, nekatere imajo ob-
javljen proračun, občinski prostor-
ski načrt, koledar dogodkov ... Seje 
občinskega sveta in zapisnike lah-
ko občani najdejo na vseh občin-
skih straneh, razen na solčavski. 

Da bo tudi Solčavanom to kmalu 
omogočeno, je povedala direktori-
ca občinske uprave Albina Štiftar. 

Na občinah se zavedajo, da je 
spletna stran ogledalo občine, kajti 
dandanašnji čas ne pravijo kar ta-
ko, da stric Google in teta Wikipe-
dia vesta vse. Med številnimi obi-
skovalci Zgornje Savinjske doline 
so prav gotovo tudi takšni, ki na in-
ternetu pobrskajo, kaj vse si lahko 
ogledajo in obiščejo. Če te podatke 
najdejo na občinskih spletnih stra-
neh, toliko bolje. 

Štefka Sem

Aprila 2012 je bilo v slovenski populaciji 77 % mesečnih upo-
rabnikov interneta, kar pomeni 1,3 milijona prebivalcev Slove-
nije starosti od 10 do 75 let. Med njimi je 53 % moških in 47 % 
žensk. Povprečna starost mesečnih uporabnikov je 37 let, če jih 
po starostnih razredih razdelimo na tretjine, dobimo naslednjo 
strukturo: od 10 do 24 let 25 %, od 25 do 39 let 30 % in od 40 
do 75 let 45 %.

Spletna stran Občine Ljubno
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Organizacije, Oglasi

LAS ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Ogled dobrih praks za člane LAS-a iz 
Slovenske Bistrice

V sredo, 23. maja, so Zgornjo Savinjsko 
dolino obiskali predstavniki Zadruge LAS 
Dobro za nas iz Slovenske Bistrice. Poleg 
predsednice in članov LAS-a so si številne 
primere dobrih praks ogledali še predstav-
niki s področja kmetijstva, turizma, gostin-
stva in šolstva. Ogled je organiziral in vodil 
Zavod Savinja. 

V Mozirju so jih sprejeli člani LAS – Društva za 
razvoj podeželja Zgornje Savinjske doline in jim 
predstavili zanimive dejavnosti, ki so nastale in 
se pričele izvajati tudi s pomočjo sredstev Leader, 
vključili so degustacijo domačega želodca - lokal-
ne kulinarične dobrote. V ta namen so se ustavili 
v Mozirskem gaju, kjer so si ogledali izbo zgornje-
savinjskega želodca. Več o tem, kako so pridobi-
li zaščito, je povedal predstavnik Združenja izde-

lovalcev zgornjesavinjskega želodca Jože Tlaker. 
Ob ogledu Mozirskega gaja so si s posebnim za-
nimanjem ogledali vrt medovitih rastlin. 

V Bohačevem toplarju v Nazarjah so spo-
znali delovanje kmečke tržnice, si ogledali stal-
no razstavo Nazarje skozi čas, razstavno pro-
dajno galerijo domače in umetnostne obrti in 
poskusili dobrote dveh kmetij, ki s svoji ponud-
bo delujeta na kmečki tržnici. Obiskovalci so bi-
li navdušeni nad lesenimi maketami in miselni-
mi igricami. 

V Lučah so se ustavili pri Čebelarskem cen-
tru SAŠA s šolskim čebelnjakom. Jože Kumer je 
spregovoril o izgradnji centra in o pomenu kranj-
ske čebele na Slovenskem, Tone Kumer pa je 
pripravil degustacijo medenih izdelkov od me-
denega žganja do medenjakov. 

Posebno doživetje je bil sprehod po Fidovem 
gaju in ogled oferije, zeliščnega vrta in čebelnja-
ka. Po kosilu v gostišču Firšt je sledil ogled stal-
ne razstave o življenju in naravi Solčavskega ter 
ogled razstavno prodajnega prostora v Centru 
Rinka v Solčavi. Marko Slapnik in Bernarda Pro-
dnik sta obiskovalcem predstavila projekt Solča-
vski gorski les, spregovorila sta o solčavski ov-
ci, sirneku in filcu ter med sprehodom po Solča-
vi predstavila izdelke in uporabo gorskega lesa. 
Predsednica zgornjesavinjskega društva LAS 
Mateja Brlec Suhodolnik je povzela ključne pou-
darke njihovega delovanja in izpostavila projek-
te, ki so zaživeli s pomočjo sredstev Leader ter 
obogatili tako turistično ponudbo kot kvaliteto ži-
vljenja na podeželju. 

Štefka Sem

LOGARSKA DOLINA

Odprtje tematskega parka Fidov gaj
Nad gostiščem Firšt na pragu Logarske Do-

line bodo v petek, 15. junija, ob 17. uri s slove-
snim dogodkom predali namenu tematski park 
Fidov gaj. Da bo odprtje ravno na god sv. Vida, 
ni naključje, saj je to ime nosil tukajšnji ljudski 
zdravilec, učenjak in čudodelnik Vid Strgar, po-
znan kot Fida, ki je več let prebival v jami nad Fir-
štovo domačijo in po katerem so poimenovali te-
matski park.

Slavnostni govornik na odprtju bo podpredse-
dnik državnega zbora Jakob Presečnik. V kultur-
nem programu bodo sodelovali člani solčavske-
ga kulturnega društva, oktet Žetev in učenci sol-
čavske podružnične osnovne šole.

V tematskem gaju bo predstavljena etnolo-
ška dediščina pa tudi naravno bogastvo obmo-
čja, zato so celotno zgodbo poimenovali Dedi-
ščina ljudske modrosti. Park je urejen na goz-

dno-travniškem območju nad gostiščem in mu-
zejem Firšt. Predstavljena je izjemna zapuščina 
Vida Strgarja – Fida in življenje ter delo oferjev 
– najrevnejšega sloja kmečkega prebivalstva. 
Osrednje zanimivosti Fido-
vega gaja so stara oferija s 
senikom, čebelnjak, Fidova 
zijalka, vrt zdravilnih rastlin, 
travniški sadovnjak ter števil-
ne sprehajalno-učne poti.

Nosilec projekta, ki so ga 
začeli lani, je Gostinstvo in tu-
rizem Jože Firšt, kot partnerji 
pa sodelujejo še Center Rin-
ka Solčava, Sadjarsko dru-
štvo Franca Praprotnika Mo-
zirje, Čebelarsko društvo Sol-
čava in Društvo kmetic Zgor-

nje Savinjske doline – aktiv Solčava. Projekt se 
izvaja v sodelovanju z društvom LAS in je sofi-
nanciran s sredstvi Leader programa.

Marija Lebar

V izbi zgornjesavinjskega želodca V Mozirskem gaju so bili gostje iz Slovenske Bistrice deležni 
degustacije različnih dobrot z našega območja. (Foto: Štefka Sem)
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Iz občin 

OBČINSKI SVET LJUBNO

Ljubenski prostovoljci opravili velikansko delo

Rajko Pintar je poročal o izvedbi tekem 
svetovnega pokala. (Foto: Marija Lebar)

Na zadnji seji ljubenskega občinskega sve-
ta je bil med poročevalci tudi Rajko Pintar, pred-
sednik organizacijskega komiteja tekem za sve-
tovni pokal v smučarskih skokih za ženske, ki jih 
je Ljubno ob Savinji gostilo februarja.

»Tekmovanje je bilo realizirano v vseh zada-
nih ciljih. Tekma je potekala pod drobnogledom 
funkcionarjev FIS in Smučarske zveze Sloveni-
je, saj je bila to prva sezona tekem svetovnega 
pokala v smučarskih skokih za ženske,« je po-
vedal Pintar. Veliko število obiskovalcev obeh te-
kem – vsak dan okoli 3.000 – je bilo po njegovih 
besedah rezultat izjemne promocijske dejavno-
sti, ki je v prvi vrsti propagirala ženske smučar-
ske skoke, hkrati pa tudi Ljubno ob Savinji. Izre-
dno gledanost je požel tudi neposredni televizij-
ski prenos. 

»Dobrodošla pri organizaciji je bila nova klub-
ska hiša, ki je zrasla s pomočjo sponzorja BTC 
d. d. in je dvignila standard na nivo svetovnega 
pokala, hkrati pa znižala nekatere organizacij-
ske stroške,« je še poročal Pintar in dodal, da je 
tekmovanje uspelo tudi zato, ker je organizator 

SKK Ljubno BTC pravočasno začel s pripravami 
na tekmo. Pri vsem tem so imeli izredno podpo-
ro domače lokalne skupnosti. Častni odbor, or-
ganizacijski komite, tekmovalni odbor in številni 
prostovoljci so opravili velikansko delo, za kate-
rega so jim v klubu zelo hvaležni. Prava poteza 
je bila zaposlitev organizacijske sekretarke Anje 
Pukart, ki je svojo nalogo opravila odlično.

Manj, kot so pričakovali, je bilo – razen red-
kih izjem – odziva med gospodarskimi družba-
mi. Te še niso prepoznale priložnosti, ki jo tak do-
godek prinaša sponzorjem. Kljub temu je končni 
izkupiček tekem pozitiven tako v finančnem kot 
v siceršnjem smislu, saj imajo že zagotovljeno 
tekmovanje žensk za svetovni pokal tudi v sezo-
ni 2012/2013. Do takrat je potrebno vso pozor-
nost na skakalnici posvetiti zlasti dvema pogo-
jema, ki ju je postavila FIS, in sicer utrditvi zale-
tne smučine in sodniškemu stolpu. Letos sredi 
poletja pričakujejo na Ljubnem obisk direktorja 
svetovnega pokala v smučarskih skokih Walter-
ja Hoferja.

Marija Lebar

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE

Vse več gospodinjstev, ki za ogrevanje 
uporabljajo les

Dr. Nike Krajnc je predstavila priložnosti za nove 
zaposlitve in nove vire dohodkov na kmetijah. 
(Foto: Štefka Sem)

Na osrednji prireditvi ob tednu gozdov je 24. 
maja v Gaberkah potekalo predavanje in okro-
gla miza o potrebah, možnostih in načinu upo-
rabe biomase (lesa za energetske potrebe). Pre-
davanje je pripravila dr. Nike Krajc z Gozdarske-
ga inštituta Slovenije, vodja šoštanjske krajevne 
enote Zavoda za gozdove Slovenije (ZGS) Aleš 
Ocvirk pa je predstavil možnost koriščenja bio-
mase na njihovem območju. Tema je bila zani-
miva tudi za ostale lastnike gozdov in zaposle-
ne na ZGS.

Krajnčeva je povedala, da že več kot 30 od-
stotkov gospodinjstev za ogrevanje uporablja 
les. To število se vsako leto veča. Poleg rabe le-
sa v gospodinjstvih je vse več tudi daljinskih in 
manjših skupinskih sistemov ogrevanja. Nara-
šča tudi število javnih zgradb, ki za ogrevanje 
uporabljajo les. 

Raba lesa v energetske namene se v Sloveniji 
povečuje, kar je med drugim posledica stalnega 
višanja cen nekaterih drugih energentov. Tradi-
cionalna oblika lesnih goriv v Sloveniji so drva, v 
zadnjih letih pa se vse bolj uporabljajo tudi lesni 
sekanci in peleti. Zaradi povečanega povpraše-
vanja je to priložnost za nove aktivnosti na kme-
tijah, nov vir dohodka in nove zaposlitve. 

Lastniki gozdov lahko izkoristijo možnost za 
proizvodnjo biomase, lahko nastanejo bioma-
sni logistični centri, nastane lahko nova oblika 

sodelovanja - energetsko pogodbeništvo. Pre-
davateljica je še omenila, kaj vse vpliva na ka-
kovost lesnih goriv in opozorila na težave s skla-
diščenjem le-teh. 

Predstavniki šaleških občin, ki so se udeleži-
li okrogle mize, so se strinjali, da so prejeli veli-
ko informacij, ki jih bodo lahko koristno upora-
bili. Župan Šoštanja Darko Menih je dejal, da ra-
čunajo na ogrevanje na lesno biomaso v neka-
terih zaselkih, kar je priložnost tudi za okoliške 
lastnike gozdov. Da so v občini Šmartno ob Pa-
ki že imeli ponudbe za ta način ogrevanja, je 
omenil tamkajšnji župan Alojz Podgoršek in do-
dal, da iščejo primerno rešitev. Maksimiljan Ar-
lič iz Mestne občine Velenje je povedal, da so 
pred nedavnim sprejeli lokalni energetski kon-
cept, katerega bistveni del je uporaba obnovlji-
vih virov energije. V okolici Velenja je nekaj nase-
lij, kjer bi bilo mogoče urediti ogrevanje z bioma-
so, saj tam daljinski sistemi niso primerni. Obči-
na spodbuja izgradnjo manjših ogrevalnih siste-
mov in bo za to namenila finančne spodbude. V 
razpravo so se nato vključili tudi lastniki gozdov.

Štefka Sem
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Ljudje in dogodki, Iz občin

GORNJI GRAD

Predstavili knjigo o nastanku mogočne katedrale

Martina Petek (desno) in Sara Bastl sta ob izdaji knjige v gornjegrajski 
katedrali pripravili njeno predstavitev. (Foto: Štefka Sem)

V soboto, 26. maja, sta Marti-
na Petek in Sara Bastl, avtorici knji-
ge »Katedrala svetega Mohorja in 
Fortunata v Gornjem Gradu – Ob 
250-letnici njene posvetitve« v ka-
tedrali pripravile predstavitev knji-
ge. Ta je v soboto tako rekoč še 
dišala po tiskarni. Je prva, ki med 
drugim opisuje gradnjo največje 
katedrale v Sloveniji. 

Avtorici sta bili nad odzivom po-
slušalcev zadovoljni, saj so z vese-
ljem prisluhnili zgodovini iz obdo-
bja od sredine 15. do sredine 18. 
stoletja, katero je pripravila Petko-
va. Bastleva je podrobneje opisa-
la obdobje baroka in njegove zna-
čilnosti, časa, ko je bila katedrala 
zgrajena. Zahvalo za odlično opra-
vljeno delo je avtoricama izrekel 
gornjegrajski župan Stanko Ogra-
di. Občina Gornji Grad jima je pri-
skočila na pomoč v obliki nakupa 
knjig za protokolarna darila. 

Profesorica zgodovine in geo-
grafije Martina Petek je v uvodu 

skega dvorca in katedrale svetega 
Mohorja in Fortunata. Z branjem 
enega izmed zgodovinskih dekre-
tov je predstavitev popestril Jože 
Remšak – Zotler. 

Umetnostna zgodovinarka Sa-
ra Bastl je v knjigi povzela stavb-
no in likovno umetnost katedrale, 
predvsem mogočno kupolo in tlo-
ris cerkve v obliki latinskega križa. 
Omenila je najbolj znane baročne 
slikarje, katerih slike in freske krasi-
jo katedralo. Knjiga vsebuje števil-
ne fotografije tako iz preteklosti kot 
sedanjosti. 

Avtorici sta se za pomoč pri pri-
pravi knjige še posebej zahvali-
li gornjegrajskemu župniku Jože-
tu Belaku, ki je prijazno odprl vra-
ta župnijskega arhiva za razisko-
valne namene, Meti Krznar, ki je na 
pomagala pri idejnem projektu za 
knjigo, in Janezu Mavriču, ki je knji-
go obogatil z nekaj starimi fotogra-
fijami Gornjega Grada.

Štefka Sem

omenila: »Malo je podeželskih kra-
jev s tako bogato zgodovino, kot jo 
ima Gornji Grad. Po navadi se po-
membnosti našega kraja zavemo 
ob zgodovinskih obletnicah, ena 
teh je bila lani ob 250-letnici posve-
titve katedrale in takrat se je poraja-
la ideja, da bi vse zgodovinske do-

godke, katerih rezultat je sredi Gor-
njega Grada stoječa mogočna ba-
ročna katedrala, obeležili v knjižni 
izdaji.« 

Tako je v knjigi povzela čas usta-
novitve Ljubljanske škofije, Gor-
nji Grad v treh stoletjih obstoja Lju-
bljanske škofije ter gradnjo škofij-

OBČINA REČICA OB SAVINJI

Praznovanje bo potekalo 
cel mesec

Dogodki v okviru praznovanja 
občine Rečica ob Savinji se bodo 
začeli to soboto, 9. junija, ko bo ce-
lotno dogajanje posvečeno gasil-
stvu in 130-letnemu jubileju reči-
ških prostovoljnih gasilcev. Števil-
ni kulturni, glasbeni, športni in dru-
žabni dogodki se bodo vrstili vse 
do nedelje, 8. julija, ko bodo na vr-
sti zabavne igre med naselji. 

Osrednji dogodek celotnega 
praznovanja bo slavnostna seja 
občinskega sveta, ki bo potekala v 
nedeljo, 17. junija, ob 18. uri v avli 
rečiške osnovne šole. Za bogat kul-
turni program in kasneje tudi dru-
žabni del bodo poskrbeli organiza-

torji Občina Rečica ob Savinji, KUD 
Utrip in Združenje izdelovalcev 
zgornjesavinjskega želodca.

Na slavnostni seji bodo podelje-
na letošnja občinska priznanja, ki 
so jih svetniki obravnavali in potrdi-
li na 15. redni seji. Zlati grb občine 
dobi Ferdinand Luknar, srebrni grb 
prejmeta Jože Grudnik in Franc Ma-
tjaž, bronasti grb pa Jože Štorgel.

Med ostalimi dogodki velja ome-
niti še Prangerijado, srečanje vseh 
slovenskih krajev, ki še premore-
jo nekoč pogosti sramotilni steber. 
Srečanje bo v nedeljo, 24. junija, ob 
9. uri na parkirišču pred občino.

Marija Lebar

TEOLOŠKA FAKULTETA LJUBLJANA

Mesto dekana prevzel prof. dr. Christian Gostečnik

Prof. dr. Christian Gostečnik

V začetku tega tedna je mesto 
dekana ljubljanske teološke fakul-
tete prevzel Šmihelčan Christian 
Gostečnik. Na tem mestu je z veči-
no glasov profesorjev fakultete na-
sledil prof. dr. Stanka Gerjola.

Na prosto mesto dekana fakulte-
te se lahko človek sam prijavi, lahko 
pa ga predlagajo profesorji fakulte-
te in študentje. Slednjo možnost so 
izbrali tudi tokrat, ko so prijavili Go-
stečnika. Njegov protikandidat je bil 
prof. dr. Robert Petkovšek.

Prof. dr. Christian Gostečnik je 
redni profesor za psihologijo reli-
gije, pastoralno psihologijo ter za-
konsko in družinsko terapijo na te-
ološki fakulteti v Ljubljani in Mari-
boru. Predava tako na dodiplom-
skem kot podiplomskem študiju. 
Izobražuje nove generacije zakon-
skih in družinskih terapevtov in tu-
di sam izvaja terapije ter vodi raz-
lične psihoterapevtske skupine. 
Poleg številnih knjig, znanstvenih 
člankov, raziskav in sodelovanj na 
simpozijih in kongresih doma ter v 
tujini je razvil inovativni psihotera-

pevtski pristop, imenovan relacij-
ska družinska terapija. Je ustanovi-
telj in direktor psihoterapevtskega 
centra, imenovanega Frančiškan-
ski družinski inštitut. 

V svojem programu ob more-
bitni izvolitvi je Gostečnik dal pou-
darek aplikativnosti, spodbujanju 
ustanovitve teološke zbornice, kjer 
bi delali na promoviranju stroke in 
pozivanju teologov, da se tudi sami 

predstavljajo na škofijah, župnijah, 
dekanijskih konferencah. Zavzel se 
je za boljši odnos RKC do laičnih te-

ologov, poudaril pa tudi pomen dvi-
ga etičnosti profesorjev.

Benjamin Kanjir
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Kultura, Organizacije

LJUBNO OB SAVINJI

Slovesno praznovanje 60-letnice planinskega 
društva

Predsednica društva Brigita Vrčkovnik je ustanovnima članoma podelila simbolična darila. 
(Foto: Franjo Atelšek)

V ljubenskem kulturnem domu je bila na pr-
vi dan letošnjega meteorološkega poletja slo-
vesnost ob praznovanju 60-letnice tamkajšnje-
ga planinskega društva. Ljubenski planinci so 
torej pričeli pisati svoje poglavje v zgodovino 
planinstva na Slovenskem leta 1952. Takrat so 
se zbrali zanesenjaki ter ljubitelji planin in na-
rave z Ljubnega in ustanovili »svoje« planinsko 
društvo. 

Dva od takratnih ustanoviteljev sta bila priso-

tna tudi na tokratni proslavi. Marjana Krajnc in 
Franc Povh sta v sproščenem pogovoru z mode-
ratorko večera Elizabeto Jakop prisotnim na is-
kriv način predstavila čas pred šestimi desetletji. 
To so bili drugačni časi, zapolnjeni s skromno-
stjo, ki sta jo priporočila tudi dandanašnjim lju-
biteljem planin in narave. Takrat posejano seme 
organiziranega planinstva na Ljubnem je glede 
na sadove, ki so obrodili v tem obdobju, očitno 
padlo na plodna tla. 

Prisotne je na sprehod skozi zgodovino dru-
štva v pozdravnem govoru popeljala sedanja 
predsednica Brigita Vrčkovnik. Še posebno se je 
zahvalila prisotnima ustanoviteljema in jima iz-
ročila simbolična darila, nekateri zaslužni člani 
društva pa so bili deležni priznanj za dolgoletno 
požrtvovalno delo v društvu. 

Med številnimi gosti, ki so se udeležili slavja, 
je bil tudi predsednik Planinske zveze Sloveni-
je Bojan Rotovnik. Pohvalno se je izrazil o njiho-
vem delu in skrbi za ohranjanje narave in aktiv-
nostih v zvezi s planinstvom in pohodništvom. 
Še posebno je poudaril dobro in aktivno delo z 
mladimi, ki je porok za nadaljnji razvoj in obstoj 
društva. 

Za prijetno vzdušje in sproščenost na slove-
snosti so poskrbeli člani domačega mešanega 
pevskega zbora, kvartet Tirskih deklet, osnovno-
šolci s skečem na temo planinstva, harmonikar-
ski virtuoz Robi Weiss in pesnik iz vrst domačih 
planincev Jože Vodušek. 

Kot se za okroglo obletnico spodobi, je bil pri-
sotnim predstavljen zbornik društva, kot neka-
kšna šest desetletij dolga zgodba v sliki in bese-
di z najpomembnejšimi mejniki o delu društva 
skozi njegovo zgodovino. Da je bilo veselo tudi 
po končani proslavi, sploh ni potrebno posebej 
omenjati, saj znajo planinci bodisi v planini bodi-
si v dolini poskrbeti za prijetno vzdušje med lju-
dmi dobre volje. 

Franjo Atelšek

KULTURNO DRUŠTVO SLAP

Ljubiteljski literati preselili sedež društva

Člani društva Slap na izrednem občnem zboru (Foto: Marija Lebar)

Člani društva Slap, ki združuje ljubiteljske 
pisce in pesnike Zgornje Savinjske doline in 
širše, so se v ponedeljek, 28. maja, zbrali na 
Ljubnem ob Savinji na izrednem občnem zbo-
ru. Potrdili so spremembo sedeža društva, do-
polnili so organe društva in v svoje vrste spre-
jeli novo članico. 

Vzrokov za spremembo sedeža je več, je po-
vedal predsednik društva Stanko Gašparič. 
Eden med njimi je, da letos niso prišli v poštev 
pri delitvi proračunskih sredstev občine Gor-
nji Grad, kjer so doslej imeli sedež. Zaradi spre-
menjenega pravilnika za delitev sredstev na-
mreč niso presegli praga, ki je določen za števi-
lo članov iz te občine. Drugi razlog je v tem, da 
je ustanovna članica Marjana Rihter, na katere 
domačem naslovu je bil doslej sedež društva, 
zaradi osebnih razlogov podala odstopno izja-
vo iz članstva v upravnem odboru. Že pred ča-
som sta odstopno izjavo na funkcijo članic nad-
zornega odbora podali še Ivana Žvipelj in Rozi-

ka Tkavc. Tako so na izrednem občnem zboru iz-
vedli nadomestne volitve.

Glede na to, da ljubiteljski pisci delujejo po 
vsej dolini, se je članom zdelo prav, da je sedež 

sedaj v kateri od ostalih občin, zato je »gostolju-
bje« in svoj naslov društvu ponudil član Božo Ši-
mic z Ljubnega ob Savinji.

Marija Lebar
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Šolstvo, Oglasi

135 LET ŠOLE V BOČNI

Majhne šole imajo svoj čar in bogato 
zgodovino

Leta 1877 je šolo obiskovalo 69 otrok, leta 1903 120, le-
ta 1930 131, 1939 158 in leta 1945 133 otrok. Glede na 
število otrok je bila šola vedno precej polna, čeprav se je 
število z leti precej zmanjšalo. Pred 55-imi leti je bilo na šo-
li 66 učencev, pred 44-imi leti 40, pred 33-imi leti so šolo 
zaprli za dolgih 24 let, učencev je bilo le 12. Leta 2003 se 
je znova začelo z 21-imi učenci, danes jih je le 14, za drugo 
leto kaže še na manj … Kljub temu upajo, da šolski vrvež v 
Bočni ne bo potihnil, je povedala ravnateljica Lilijana Bele. 

Podružnična šola Bočna letos praznuje 135-letnico. Pro-
slavo ob obletnici so pripravili na zadnji majski dan v kul-
turnem domu. Del praznovanja so bili vsi, ki danes nabi-
rajo učenost v bočki šoli, najmlajši, katerim je vrtec drugi 
dom, nekdanji učenci in tudi učiteljice, ki so ali še širijo zna-
nje med otroke te šole. Slavnostna govornica je bila Lilija-
na Bele, ravnateljica Osnovne šole Frana Kocbeka iz Gor-
njega Grada, spomine na šolska leta v bočki šoli sta obuja-
la Franc Miklavc in Mojca Stradovnik. Dogodka sta se ude-
ležila poslanca Jakob Presečnik in Matej Tonin ter župan 
občine Gornji Grad Stanko Ogradi. 

O ZGODOVINI ŠOLE
Beletova je spregovorila o časih, ko so otroci v šolo še 

radi hodili, žal je bilo tako, da mnogi pouka niti niso mogli 
obiskovati. Sedanja šola po besedah ravnateljice izgublja 

na svoji vrednosti, a majhne šole, kot je bočka, so nekaj po-
sebnega. Stiki so pristnejši in tudi zato se trudi, da bodo po-
družnične šole ostale in bodo imeli otroci nepozabne spo-
mine na leta šolanja. 

Ravnateljica je spregovorila tudi o zgodovini šole: »Na 
pobudo in prošnjo lokalnih ljudi ter s posredovanjem okraj-
nega glavarja Ferdinanda Haasa in okrajnega šolskega 
nadzornika Ksaverja Hafnerja je bila leta 1877 ustanovlje-
na ljudska šola z enim razredom, imenovana tudi enora-

zrednica. Šolsko poslopje je bilo preurejeno iz cerkvene-
ga hleva. V prvem nadstropju je bilo stanovanje za učite-
lje, zgoraj pa šolski prostori, učilnica in konferenčna soba 
ter shramba za učila. Šolski prostori so postajali premajh-
ni, zato so v letih 1930/1931 začeli graditi veličastno 25 m 
dolgo in 18 m široko stavbo sedanje šole. Največ zaslug za 
to sta imela tedanji učitelj Matevž Dedič in načelnik okraj-
nega šolskega sveta Anton Marovt.«

MAJHNO JE LAHKO TUDI VELIKO
V imenu nekdanjih učencev je spregovoril Franc Mi-

klavc, ki je obudil spomine na tablico in kamenček, ki so 
ju uporabljali za učenje pisanja. Opisal je, kako so se otro-
ci v tistih časih družili, se igrali z doma izdelanimi igrača-
mi in žogami ter tudi kakšno ušpičili. Predvsem je poudaril, 
da Bočna ni največja vas v Evropi, je pa najlepša, otrokom 

pa je položil na srce misel, da ni vse v nadarjenosti, veliko 
šteje tudi pridnost. 

V imenu učencev, ki so v letu 2003 ponovno prestopili 
prag šole, je spregovorila Mojca Hostnik. Dejala je, da ima-
jo vsi učenci na to obdobje čudovite spomine, eden najlep-
ših je, ko so skupaj z učiteljicami prespali v šoli, za zajtrk 
pa jim je Beletova pripeljala sveže žemljice. Majhno je lah-
ko včasih tudi veliko in majhne šole imajo svoj čar. 

Zabavni program so pripravili vsi, ki dopoldneve preži-
vljajo v bočki šoli. Najmlajši so predstavili zgodbico Kdo 
je sešil Vidku srajčico, nekoliko večji so zaplesali ples me-
tuljev čebelic in čmrljev. Šolarji so peli, plesali, deklamirali 
in igrali na razna glasbila, vse so s plesom popestrili nek-
danji učenci šole. V imenu sedanjih učiteljic je vse prisotne 
nekdanje in sedanje učitelje na šoli na oder povabila učite-
ljica Jelka Grudnik. Skupaj z učenci so učiteljice ob zaključ-
ku programa tudi zapele. Vsi obiskovalci so bili obdarjeni 
s prav zanimivim in ličnim darilom, v juto zavitim krompir-
jem, saj je Bočna znana po pridelavi krompirja.

Štefka Sem 

Del nekdanjih in sedanje učiteljice iz POŠ Bočna so se udeležile praznovanja 135-letnice šole. (Foto: Štefka Sem)
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Ljudje in dogodki 

FOTOGRAFIJE MATEVŽA LENARČIČA V ŠVICI

Naravna kulisa tokrat Bernske Alpe 

Projekt na prostem obsega več kot sto fotografij z napisi 
v nemščini in angleščini. 

V Bernu so prvi petek v juniju pri-
pravili 5. evropsko postavitev fo-
tografske razstave Alpe, kot jih vi-
dijo ptice Matevža Lenarčiča. Le-
narčičeve slike in 20 opisov civili-
zacijskih groženj temu občutljive-
mu prostoru avtorja Janeza Bizja-
ka v organizaciji Panalp bodo na 
ogled vse do konca avgusta v cen-
tru Paula Kleeja v Bernu.

Razstava zgornjesavinjskega 
fotografa, pilota in svetovnega po-
tnika je tokrat zunaj Slovenije prvič 
predstavljena v prestolnici ene iz-
med alpskih držav. Projekt na pro-
stem obsega več kot sto čudovitih 
fotografij z napisi v nemščini in an-

gleščini in je skupno delo sloven-
skega veleposlaništva v Bernu, 
mesta Bern in centra Paula Kleeja. 

Naravna kulisa so tokrat Bern-
ske Alpe. Razstava je nastala prav 
na pobudo veleposlaništva, ki je 
zbralo del finančnih sredstev za-
njo, del pa je prispevalo tudi slo-
vensko zunanje ministrstvo. Ma-
tevž Lenarčič je za monografijo z 
istim naslovom na festivalu Banff 
Mountain Film and Book Festival 
pred tremi leti v Kanadi prejel na-
grado za najboljšo knjigo v kate-
goriji Mountain Image (Podobe 
gora).

Marija Šukalo

FESTIVAL GORSKEGA LESA V SOLČAVI

Da bo les ponovno dobil veljavo, ki mu gre

Kaj bo nastalo iz določenega kosa, pove oblikovalcu les sam. Vlado 
Cencelj pravi, da do 95 odstotkov končnega izdelka napravi z »motorko«, 
ostalih pet odstotkov obrusi in zgladi, na koncu kip še zaščiti, večinoma z 

naravnimi olji. (Foto: Marija Lebar)

Najmlajše so pritegnila zanimiva igrala iz lesa. (Foto: Marija Lebar)

Med številnimi zanimivimi do-
godki tridnevnega dogajanja, ki 
so ga organizatorji pripravili v 
sklopu Festivala gorskega lesa, 
je bila nedelja, 27. maja, še pose-
bej posvečena vsebinam, pove-
zanim z lesom. Festival so letos 
pripravili v sklopu projekta Do-
godki, identiteta, kvaliteta, ki je 
sofinanciran z evropskimi sred-
stvi iz programa Leader.

Po maši za gozdarje je bil pripra-
vljen voden ogled k enemu naših 
najstarejših dreves – Solčavski tisi. 
Na večnamenskem prostoru v Sol-
čavi se je odvijala prireditev pod na-
slovom Les naš vsakdanji. Na spore-
du je bil prikaz oblikovanja lesa in de-
lavnica za otroke, poskusiti se je bilo 
mogoče v igrah z lesenimi pripomoč-
ki, na stojnicah so tukajšnji in gostu-

joči mojstri domače in umetne obr-
ti predstavili svoje lesene in z lesom 
povezane izdelke. Številne obisko-
valce je najbolj zanimalo kiparjenje 
z motorno žago. Za kulturni del pro-
grama so najprej poskrbeli solčavski 
osnovnošolci, sledilo je zabavno po-
poldne z domačimi muzikanti.

Solčavski domačini so bili že od 
nekdaj v precejšnji meri odvisni od 
tega, kar jim je nudil gozd. Les je bil 
nepogrešljiv material tako pri gra-
dnji bivališč kot pri izdelavi orodja v 
kmetijstvu in gospodinjstvu pa tudi 
za različne okrasne predmete. Po-
tem ko se mu nekaj let ni posveča-
lo dovolj pozornosti, so na Solča-
vskem ponovno obudili zavedanje 
o vrednosti kakovostnega gorske-
ga lesa, katerega lastnosti ne mo-
re v celoti nadomestiti nobena dru-
ga tvarina. Les sodi med naše stra-

teške surovine, saj ga ima Sloveni-
ja dovolj in je njegova uporaba skla-
dna s trajnostno naravnanim razvo-
jem, ki so si ga za cilj postavili na 
Solčavskem.

O vsem tem in še čem zanimivim 
se je z razstavljavci na stojnicah po-
govarjal voditelj Nejc Slapnik, ki je 
dodal, da se še dobra suha mesni-
na ne more narediti brez lesa, saj 

mora biti dimljenja z ustreznim le-
som. Oblikovalci so povedali, da za 
svoje izdelke, kot so pladnji, posode, 
kipci, igrače in pohištvo, uporabljajo 
različne vrste lesa. Vsak od njih ima 
svoje značilnosti. Marsikateri kos bi 
zgnil v gozdu ali pa bi ga skurili, v 
rokah mojstra pa postane lep, kori-
sten in dolgo uporaben predmet.

Marija Lebar

Hkrati z vse večjim zanimanjem za naravne surovine raste tudi zanima-
nje za kiparjenje v lesu z motorno žago, je povedal Vlado Cencel, ki se s 
tem konjičkom ukvarja okoli tri leta. Kako se tej reči streže, si je ogledal tudi 
v tujini, kjer ima tako kiparjenje tradicijo. Da bo tudi pri nas bolj cenjeno in 
prepoznavno, so nedavno ustanovili svoje društvo, ki ima okoli 15 članov. 

Cencel pravi, da bi od svojega kiparjenja kljub naraščajočemu zanima-
nju ne mogel preživeti, zato to počne poleg redne službe. Uporablja različ-
ne vrste lesa, žal se lastniki še vedno ne zavedajo dovolj, koliko je vreden 
kakovosten rezbarski les, kot je na primer orehovina ali hruševina in marsi-
katero deblo konča v ognju namesto v kiparski delavnici. 
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Domači zdravilci in njihovo ravnanje (2)

NASPROTOVANJA
Že v prejšnji številki našega časopisa smo 

opozorili na pisanje dr. Zaunicka, tokrat pa o 
tem še nekaj več. Dr. Elfriede Grabner je v knjigi 
Volksmedizin, Darmstadt 1967 med drugim za-
pisala: »Pred nekaj desetletji so učitelji in 
tudi zdravniki manj poznali miselnost in 
ravnanje ljudstva kot danes. V 18. stole-
tju so razni »napredni« ljudje napoveda-
li boj vsemu vražjeverstvu.« Kot značilen 
primer je naslov sestavka katoliškega te-
ologa Ferdinanda Sterzingerja Prizade-
vanja za odpravo vražjeverstva, (Muen-
chen, 1785). Na eni strani so racionali-
sti želeli odpraviti ljudsko medicinsko ve-
rovanje in zdravljenje, na drugi pa so si 
prizadevali pojasniti tedanjo znanstve-
no medicino. Izpod peresa švicarskega 
zdravnika Tissota je izšel zapis leta 1761 
pisan v francoščini, ki je bil kmalu preve-
den v sedem jezikov. Nemški prevod, de-
lo Hirzella nosi naslov Anleitung fuer das 
Landvolk in Absicht auf Seine Gesun-
dheit (Navodila kmečkemu prebivalstvu 
v pogledu zdravja). Knjiga je izšla v Zu-
erichu leta 1762 in sprožila številne po-
dobne zapise, pisane s strani učiteljev ali 
zdravnikov. Kmalu lahko zasledimo po-
dobne zapise tudi v slovenščini.

V novejšem času je več proučevanja 
ljudske medicine, ki preko primerjalnih 
načel ugotavlja zgodovinska dejstva, iz-
kustvene plati kot razumljivejše in du-
ševne okoliščine kot podarjen faktor. Ta-
ko bo verjetno lažje ugotavljati smisel ali 
nesmisel ljudske medicine in verovanja v 
zvezi z njo. Dejstvo pa je, pred vsako šol-
sko medicino je najti ljudsko, ki je očitno 
nastala na temelju naravnega človeškega zdra-
vilskega instinkta ali pa ima osnove v religio-
zni sferi. Prvotna šolska medicina se je v začet-
ku navezovala na ljudsko, kot primer ranarstvo, 
porodne pomoči, poznavanje učinka vode in mi-
neralnih vrelcev. Vemo, da je ob šolski medicini 
med ljudstvom še vedno prevladovala ljudska.

KAKO SO IMENOVALI BOLEZNI
V starih slovenskih zapisih najdemo zanimi-

ve oblike izražanja. Pri bolezni na urinu so de-
nimo zapisali: »En gost in grob cirkel (usedlina, 
A.V.) pomeni bolezen v zadi glave, zelena farbe 
cirkel pomeni veliko iberžne kervi, ene svinčena-

ste farbe cirkl pomeni, da je glava po levi strani 
bolna od fajhtikosti, en cirkl rumene farbe ino te-
nek, pomeni zastanost v črevih, en cirkl zelene 
farbe, da se trese in trepeče, pomeni božji žlak 
ali flus v glavi …« 

Neki zdravilski nasvet so takole zapisali: »Za 
genereji flus po katerem pride sušica in eter v 
scanju, vzami nespran puter in černi koren z vo-
do zmešaj in maži po herbti in ledjah, to poma-
ga.« 

Še tole, da se seznanimo, v kakšnem jeziku 
so bili ti stari zapisi napisani: »Kadar se voda 
per človeku sapire, tako tote reči nucaj, dobi tičje 
proso ino smolovih vršičkov nalomi ino teh mar-

tveh kopriv cvit, lete reči ukup kuhaj in sa shejo 
pi ino od použa lušino olupine dobi, ko se použi 
sadelani, stouči ino na frišni vodi noter jemli …«

POJASNILO NEKATERIH IZRAZOV
Dr. Edvard Pajnič je v reviji Proteus pojasnil 

nekaj izrazja naših prednikov v ljudski medicini. 
Pšen pomeni flegmono, govori o fajhti in meni 
vlago, flus pomeni tok, šlom je mišljen za sluz, 
žal ni podrobneje opisal nekatere pojme. 

Janko Barle znani narodopisec, živeč v Za-
grebu, je veliko pisal o domačem zdravilstvu. 
V sestavku, ki ga je objavil v Zborniku za naro-
dni život in običaje južnih Slovena, Zagreb 1936-

1937 Prinosi slovenskim nazivima bilja, poja-
snjuje: »Hud luft – driska, vse slabe lufte – nape-
njanje, čudna bolezen – otekle genitalije, mišer-
bast, mešerba, žifra – zlatenica, zamašene pr-
si – brez pojasnila imena bolezni, modron – bo-
lezen črevesja, krči, zaprtje, flus – tok (boli gla-
va od prevelike vlažnosti in flusa), vrden – bu-
lav (gnojne bule). 

ZAPISI NAJDENI V DOLINI
V glavnem je za tovrstno izročilo značilno do-

mače izrazje, uporaba zelišč iz naših predelov, 
nikjer ni navedena količina nekega zelišča ali 
druge zdravilne snovi, bolezenski pojavi so ve-

činoma v opisni obliki in nikdar ni sveto-
vana uporaba lekarniških izdelkov. Da-
lje so pogosto navedena imena zelišč, 
ki so šla že v pozabo, pogosto najdemo 
narečna imena. Prav zanimivo je opisan 
odmerek, seveda nikakor ne v utežih, pač 
pa »za noževo konico« ali »za tri prste«, ali 
»prgišče«. 

Usode številnih zapisov naših zdravil-
cev so bile pod vplivom preganjanja s 
strani gosposke in stroke (medicinske). 
Veliko tega dragocenega gradiva je bi-
lo uničeno kot brezbožno. Med najbolj-
še sodi še ohranjen zapis Vida Strgarja 
iz Solčave, ki je bil napisan v Solčavi le-
ta 1866. Tudi o Fidu so ljudje pripovedo-
vali različne srhljive zgodbe, ponekod so 
verjeli, je imel s hudičem zveze. Govorili 
so, da je bil s hudičem v krogu (ris), po-
tem pa mu je po dolgih mukah le uspelo 
hudiča spraviti nazaj v pekel … Za Strgar-
ja lahko rečemo, da je bil šolan, to potrju-
jejo njegovi zapisi, saj so v njih prevodi iz 
nemščine ali latinščine. Ljudje so verjeli, 
da ima Kolomon, ki sam na sebi pomeni 
veliko raznih lastnosti (moči). 

Pod poglavjem Moč ino nuc rožic je 
omenil naslednja zdravilna zelišča: div-
je šmarnice, pelin, metlika, črna bil, rigelc 
(drukalce), gabez, zlata roža, natras (na-
tres), vrednjak, jetičnik (erenprejs), repla, 
habat (atih), bezeg, vrtnice (gautenroža), 
kordabenedikta, tavžentroža, kiselca, kre-

snice, kamelica, regrat (revar), mišja ušesa, be-
la detelja, mačkova detelja, koprive, melisa, me-
ta, polaj (polajč), petprsten'k, viržič, virant, šen-
tjanževka, veliki koren, encian, popeln, ajbiž, kr-
voščenka, morava, čmerika, teloh, nagelj, red-
kev, kačnik, koderman, bršljan, slak, hmelj, ja-
godičevje, ženska vrednica (formentil), šentjan-
ževe korenine, glašenca, volovlji jezik, majaron, 
strnad, materina dušica, žajbelj, rožmarin, ter-
potec, hren, vijolica, brinje, oreh, hrast, vinska tr-
ta, jabolka, hruške, česen in rabarbara.

Pod poglavjem Druga zdravila najdemo na-
svete za posamezne bolezenske pojave. 

Nadaljevanje prihodnjič.

Magda Kočar potem, ko je leta 1932 pozdravila 
srezkega načelnika iz Gornjega Grada ob otvoritvi mosta 

čez Trnavo v Mozirju.
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POEZIJA V SLIKI, BESEDI IN FOTOGRAFIJI

V solčavski Rinki razstavlja slikar Janez Medvešek

Janez Medvešek je na precej humoren način govoril o dnevu, ki ga je z 
družino prebil v Logarski dolini. (Foto: Marija Lebar)

V petek, 25. maja, so v galerij-
skem prostoru Centra Rinka v Sol-
čavi pripravili slovesno odprtje raz-
stave likovnih del slikarja Janeza 
Medveška. Avtor je svoje slike pred-
stavil sam, ob tem je povedal, kako 
se je prvič srečal s Solčavo, točne-
je z Logarsko dolino in predvsem s 
tukajšnjimi ljudmi.

Na precej humoren način je go-
voril o nekem prvomajskem dnevu, 
ki ga je z družino prebil v Logarski 
dolini in pod slapom Rinka. Šele ka-
sneje je zvedel, da je Logarska doli-
na tudi tam v hribih in tista mu je bi-

la veliko bolj všeč. Tja so ga pova-
bili, da bi na platno s čopičem pre-
nesel podobo stare domačije in ta-
ko se je začela ljubezen, ki traja že 
več kot desetletje. Med tem časom 
je naslikal že številne domačije, po-
sebnosti kulturne dediščine, pa tu-
di utrinke iz življenja živali in rastlin. 
Ne samo cvetje, tudi usahlo listje je 
svojevrstna lepota, če ga znaš po-
gledati. In Medvešek to zna. 

O tem, da avtor najde lepoto 
tam, kjer je drugi ne vidimo, je v 
svojem nagovoru povedal tudi žu-
pan Alojz Lipnik. Medvešek je ob-

činstvu prebral nekaj črtic iz svojih 
knjig in nekaj pesmi. Ob lepoti teh 
misli se je orosilo marsikatero oko. 
Težko je reči, kje se neha zgodba 
in kje prične pesem. Vse skupaj je 
prepleteno z žlahtnimi mislimi ljubi-
telja domovine, narave, dobrih ljudi 
in vsega lepega. 

Pravijo, da ima vsakdo kak ta-
lent. Medvešek je med tistimi, ki jih 
ima več. Slike, pisana in govorjena 
beseda, nekaj igralske spretnosti, 

v zadnjem času razveseljujejo nje-
gove »slikanice«, kolaži fotografij le-
pot Slovenije povezani s trakom le-
pih misli in besed, ki krožijo po ele-
ktronski pošti.

Izjemno vzdušje med obisko-
valci je na petkovem dogodku po-
pestrila izbrana glasba. Na citre je 
igral Klemen Matk, na harmoniki 
pa je požel zaslužen aplavz mladi 
Gašper Lipnik.

Marija Lebar

DRUŠTVO UPOKOJENCEV LUČE

Rekreacija za dušo in telo

Lučki upokojenci so se podali na pohod po zaselku Raduha.

Tudi upokojensko življenje je lahko aktivno in 
pestro. Lučki upokojenci dobro izpolnjujejo spre-
jeti program dela, v sklopu katerega imajo za-
dnja leta pomembno mesto tudi rekreacija, po-
hodi in kolesarjenje. V zadnjem obdobju leta do 
zgodnje spomladi imajo organizirano rekreaci-
jo za članstvo v telovadnici osnovne šole, v ma-
ju se odpravijo na pohod v naravo, junij pa je re-
zerviran za kolesarjenje. 

Pohodništvo je dobra rekreacija za dušo in te-
lo, pa tudi lepa priložnost za druženje in vese-
lo razpoloženje. Lansko leto so se odpravili na 
lažji rekreativni pohod po zaselku Podveža in na 
končni postaji spoznali zanimivo etnološko zbir-
ko rojaka Jožeta Kakerja pri Koklejskih kaštah 
in gostoljubnost družine. Letos so spoznavali in 
občudovali nov del občine. »Po upokojensko po-
časi« so se odpravili na pot po zaselku Raduha 
v smeri Kribr-Koželj-Dešman-Škrbencl-Hribrnik-
Nadlučnik-čebelarski center na Logu. Za pribli-
žno dve uri hoje je bilo predvidene poti, a se je 
nepričakovano malo zavlekla. Izjemno lepo vre-
me, čudoviti razgledi, dobro razpoloženje in iz-
kazana prijaznost in pozornost domačinov ob 

poti in nekaj obiskov članov na domu jim je za 
dolgo »napolnilo baterije« in se zapisalo med 
posebna doživetja. 

Lučki upokojenci so hvaležni vsem, ki so jih ob 
poti skoraj pri vsaki kmetiji nepričakovano presene-
tili s tolikšno pozornostjo in obilno pogostili. Hvale-

žni so tudi predsednici, ki skrbi za organizacijo tovr-
stnih dejavnosti, in čebelarjem, ki so bili v novo na-
stajajočem centru njihovi gostitelji na zaključku po-
ti, ko so upokojenci s petjem in prešernim razpolo-
ženjem že »kratili spanec njihovim čebelam«. 

Anica Podlesnik
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POLFINALE MISTER SLOVENIJE 

Med desetimi najlepšimi tudi Gašper Tratnik

V finalu se bo za naslov mister 
Slovenije potegoval tudi 
Zgornjesavinjčan Gašper Tratnik. 
(Foto: Miha Bužga)

V Kopru je prvo soboto v juniju 
potekal polfinalni izbor za naslov 
mister Slovenije 2012. Med desete-
rico se je s svojim nastopom in pre-
pričljivostjo uvrstil tudi Zgornjesa-
vinjčan Gašper Tratnik.

Poleg voditeljice Manje sta do-
godek popestrili pevka Christine in 
plesalka Nika Bolčič. Postavni le-
potci so se sprehodili v elegantnih 
in športnih oblačilih ter v spodnjem 
perilu. Petnajsterica fantov je ime-

la odličen nastop, zato petčlan-
ska strokovna komisija, v kateri je 
sedel tudi Zgornjesavinčan Marko 
Janko, mister international 2010, 
ni imela lahkega dela

Prvega zmagovalca večera je 

določila publika, ki je glasovala 
preko facebook profila misterslo-
venia.com. Največ tako imenova-
nih lajkov je zabeležil Gregor Erja-
vec. Med najlepših deset se je uvr-
stil tudi Gašper Tratnik iz Lačje vasi. 
Na finalnem večeru bo nosil števil-
ko štiri. Kdo bo osvojil prestižni na-
slov mister Slovenije 2012, bo zna-
no 13. junija v ljubljanskem klubu 
Cirkus. 

Marija Šukalo

UDAR PO MOŠKO Z VIDOM VALIČEM IN DENISOM AVDIĆEM V NAZARJAH

Privoščila sta si sebe in občinstvo 

Denis Avdić (desno) in Vid Valič sta s šalami o odnosih med moškimi in 
ženskami nasmejala občinstvo do solz. (Foto: Marija Šukalo)

Nazarski dom kulture je zadnjo 
soboto v maju pokal po šivih tako 
zaradi števila obiskovalcev kot za-
radi smeha. Slednjega sta povzro-
čala Vid Valič in Denis Avdić. Zna-
ni voditelj oddaje X faktor Valič in 
dobitnik dveh viktorjev popularno-
sti za radijsko osebnost leta Avdić 
sta se odzvala povabilu Kulturne-
ga društva Nazarje in prišla v našo 
dolino s predstavo Udar po moško. 

Komika sta s sproščenim, a do 
potankosti izpiljenim nastopom 
navduševala občinstvo s svojimi 
šalami o odnosih med moškimi in 
ženskami, o politikih in estradnikih. 
Valič se je ponorčeval iz svojega 
osebnega videza, predstavil dogo-

divščine iz srednješolskega in štu-
dentskega časa, razmišljal o žen-
skem oprsju in slovenskih nare-
čjih. Avdić pa je predstavil zgodbo, 
kako je prišel iz Bosne in pridobil 
slovensko državljanstvo. Zelo na-
zorno je spregovoril tudi o svojem 
službovanju v policiji ter o nekate-
rih slovenskih politikih in političnih 
aferah, podiral pa je tudi tabuje o 
spolnosti. 

»V stand-upu je sama resnica. 
Komiki se norčujemo iz samega se-
be, si privoščimo obiskovalce. Nič 
nimamo proti politikom, a je kljub 
temu veliko šal na njihov račun,« je 
med drugim povedal Vid Valič. 

Marija Šukalo

PREDSTAVITEV METODE BRAIN GYM

Z vajami do boljše koncentracije

Tanja Dobnik Mikulandra je prisotne uvedla v začetne stopnje učenja 
metode Brain Gym. (Foto: Benjamin Kanjir)

V večnamenskem prostoru OŠ 
Mozirje se je 29. maja na predsta-
vitvi metode Brain Gym zbralo oko-
li 50 slušateljev. Metodo oziroma 
sklop 26 vaj je predstavila Tanja 
Dobnik Mikulandra.

Metodo, z uporabo katere naj bi 
uporabnik funkcioniral na višjem 
nivoju, sta v osemdesetih letih prej-
šnjega stoletja vzpostavila Paul in 
Gail Dennison. Trdila sta, da je gi-
banje pot k učenju. Sklop 26 vaj 
naj bi vsakomur pomagal k boljši 
povezavi leve in desne možganske 
polovice in iz njiju izvabil več aktiv-
nosti, kot je to običajno. Preprosto 
bi temu rekli, da lahko posameznik 
po izvajanju načrtovanih telesnih 
vaj lažje pristopi k učenju, posta-
ne aktivnejši, motiviran, dovzeten, 

z boljšo koncentracijo in željo po 
raziskovanju. To naj bi vplivalo tu-
di na izboljšanje medsebojnih od-
nosov, na boljše poznavanje svoje-
ga telesa in bogatenje znanja o na-
ših možganih.

Na predstavitvi, ki se je je ude-
ležilo lepo število slušateljev, je li-
cencirana inštruktorica in svetoval-
ka prisotne uvedla v začetne sto-
pnje učenja metode. Slednje sama 
uporablja pri svojem delu z oseba-
mi s posebnimi potrebami. Zavo-
ljo uspešnosti to metodo priporoča 
ljudem vseh starosti in zanimanj, 
saj ni nič novega, da je dobro raz-
gibam človek uspešnejši pri spre-
jemanju novih znanj, kot tisti, ki je 
utrujen in naveličan. 

Benjamin Kanjir
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FESTIVAL KORAJŽA VELJA

Zmaga za mozirski osnovnošolki

Sara Lamprečnik (levo) in Mojca Maze sta zapeli pred številnimi poslušalci 
in osvojili zmago. 

Korajža velja je prvi slovenski 
osnovnošolski zabavnoglasbe-
ni festival, kjer se lahko otroci pre-
izkusijo v petju ali igranju kakšne-
ga instrumenta. Pretekli teden sta 
na medšolskem tekmovanju Vele-
nju zmagali mozirski osnovnošol-
ki Sara Lamprečnik in Mojca Ma-
ze, Katja Brezovnik je osvojila tre-
tje mesto. 

Sara in Mojca sta peli pesem In 
Spite of All the Danger od Beatlov 
(njihova prva pesem). Imeli sta se 
zelo lepo, treme nista imeli in v na-
stopu sta uživali. Tekmovanje se 
zanju še nadaljuje, saj bosta kot 

zmagovalki medšolskega tekmo-
vanja nastopili na zaključni prire-
ditvi konec poletja. Zmagovalec 
prireditve prejme za nagrado izde-
lavo in snemanje avtorske pesmi. 
Namen te dejavnosti je predvsem 
spodbujanje ustvarjalnosti vsake-
ga posameznika, razvijanje svoje-
vrstnega glasbenega in ritmične-
ga izražanja ter omogočati bolj-
še razumevanje glasbe nasploh. 
Končni cilj je, da sodelujejo vsi 
udeleženci po svojih sposobno-
stih, njihov moto pa se glasi »ko-
rajža velja«.

Štefka Sem

VRTEC MOZIRJE

Živimo z naravo

Priprava sirupa smrekovih vršičkov

Hiter tempo življenja, stres, pre-
natrpani urniki staršev so mnogo-
krat vzrok, da se otroci premalo gi-
bajo. Takšen način življenja po na-
vadi sovpada tudi z nezdravim na-
činom prehranjevanja. 

Po mnenju mnogih strokovnja-
kov vzgoje in izobraževanja je do-
življanje proces, ki je sestavljen iz 
dveh neločljivo povezanih siste-
mov: čustvenega in spoznavne-
ga. Iz tega je razvidno, da gre pri 
doživetju za močna čustva, poglo-
bljeno zavedanje in pomembne 
vsebine, ki neizbrisno oblikujejo 
življenje posameznika. Doživljaj-
ske vrednote pa so nujno potreb-
ne pri oblikovanju otrokove oseb-
nosti.

Zdrava prehrana od malih nog, 
veselje do gibanja in svež zrak so 
ključni za zdrav razvoj srčno-žilne-
ga sistema. Zato smo vsi oddelki 
vrtca že pred leti vključili v vadbeni 
program za otroke »FIT Slovenija – 
Svet gibanja, svet veselja«, ki nam 
je pri tem v veliko pomoč.

Vse to: čustveno in celostno do-
življanje sveta okoli sebe želimo v 
vrtcu združevati skupaj s prečudo-
vito naravo in enkratnimi pogoji za 
izvajanje naravnih oblik gibanja, ki 
so osnovno gibalno izražanje v tej 
dobi. Tako poskušamo starše, se-
be in otroke ozaveščati, kaj je za 
nas res pomembno in potrebno. 
Poskušamo živeti z naravo in v na-
ravi.

Skozi dejavnosti, ki jih izvajamo 
preko celotnega leta, poskušamo 
v prvi meri otrokom vsakodnevno 
zagotoviti odhod v bližnjo okolico 
in jih seznaniti s krajem po principu 

koncentričnih krogov (od bližnjega 
proti daljnemu). Preko vsakodnev-
nih načrtovanih dejavnosti iz leta 
v leto iščemo pestrejše oblike do-
gajanja in s povezovanjem okoli-
ce sodelujemo in živimo s Savinj-
sko dolino.

V zgodnjih spomladanskih me-
secih nam ob čudovitem prebuja-
nju narave ne uide sejanje kalčkov 
in izdelava namazov iz čemaža, lu-
cerne in drobnjaka ter drugih prvih 
spomladanskih zelišč, ki pokukajo 

iz narave. Že v mesecu marcu prič-
nemo s sejanjem in sajenjem spo-
mladanskih rastlin v vrtcu, med ka-
tere spadajo sončnice, različna vr-
tna zelenjava in tudi zelišča, ki jih 

shranimo v za to pripravljene in li-
kovno opremljene lončke. V veli-
konočnem času barvamo jajčka z 
naravnimi barvami (špinačo, rde-
čo peso, kamilico, kavo). 

Naša poslušanja in pripovedo-
vanja drevesom so nas popeljala v 
čudoviti svet pravljic. Skozi celotno 
leto opazujemo tudi spremembe v 
naravi in gozdu, kjer so prisotne ra-
zne žuželke, polži in ostali živelj, le-
tos pa nam bosta dva gozdarja še 
bolj približala gozd na poseben, 

igriv način preko gozdne pedago-
gike. V mesecu aprilu smo pripra-
vili regratov sirup in na sonce po-
stavili smrekove vršičke. 

Do konca leta nas čaka še ča-
robno dvodnevno preživetje v nara-
vi, kuhanje mazila za roke, tradici-
onalni pohod Mozirje-Blate-Mozir-
je pa smo opravili že v marcu, za-
to bomo svoje znanje utrdili preko 
igre še v Mozirskem gaju, kjer bo-
mo pod strokovnim vodstvom pre-
živeli dva dopoldneva.

Celoletno delo in trud se pri pred-
šolskih otrocih vedno obrestujeta. V 
vrtcu Mozirje se poleg vzgojiteljic in 
pomočnic mnogokrat v naš vsakda-
njik vključijo tudi druge, predvsem iz-
obraževalne ustanove, s katerimi ze-
lo uspešno sodelujemo in dokazuje-
mo, da smo na pravi poti: Pedago-
ška fakulteta, Zavod RS za šolstvo, 
srednje šole, ki izobražujejo bodoči 
vzgojno-izobraževalni kader … 

Mnogo časa posvečamo tudi 
permanentnemu izobraževanju, 
oblikam profesionalnega nadalj-
njega izobraževanja posameznic, 
s pridobivanjem znanj in spoznanj 
na podiplomskem študiju, kar nas 
vsekakor bogati in nam krepi po-
klicno samozavest. Imamo dokaj 
visoko zastavljene cilje tudi za pri-
hodnost in stremimo k izpolnjeva-
nju gibalnih kompetenc otrok, saj 
so nujno potrebne glede na pri-
manjkljaj na tem področju.

Tanja Rakun Klemenšek
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ZAKLJUČNI KONCERT ZBOROV OŠ NAZARJE

Pevce presenetil Omar Naber

Omarju Naberju so se v pesmi pridružili vsi nastopajoči zbori. (Foto: Tatiana Golob)

Vse leto so več kot pridno prepevali, se nadvse 
uspešno izkazali na državnem nivoju, svoje star-
še in ostale prebivalce naše doline pogosto razve-
seljevali na kulturnih prireditvah, v četrtek, 31. ma-
ja, pa so na svojem zaključnem koncertu še enkrat 
nadvse pozitivno presenetili. Pevski zbori Osnovne 
šole Nazarje so pod vodstvom Katje Gruber znova 
pripravili kvaliteten in hkrati zabaven program in po-
novno poželi navdušujoč aplavz občinstva. 

Na odru nazarskega doma kulture se je v pe-
tih zborih predstavilo okoli sto pevcev. Nastopili so 
mlajši otroški PZ, starejši otroški PZ, mladinski PZ, 
otroški PZ podružnične šole Šmartno ob Dreti in i-
zborček OŠ Nazarje. Kot je med mladimi sedaj po-
pularno, so se zbori šaljivo predstavljali v obliki tek-
movanja X faktor. No, z manjšo razliko, na nazar-
skem odru so bili vsi zbori zmagovalni. Glede na nji-
hove zahtevne vaje in številne ure, ki jih tako zboro-
vodkinja Katja Gruber kot vsi pevci vložijo v petje, je 
to tudi razumljivo. 

Ob zaključku šolskega leta je zaključni koncert 
pevskih zborov prava priložnost, da se pevci zahva-
lijo in poslovijo od svojih članov, ki obiskujejo za-
dnji razred osnovne šole. Med njimi so vedno tudi 
takšni, ki zbor obiskujejo vso svojo osnovnošolsko 

pot, in ti so ob tej priliki prejeli posebno zahvalo svo-
je šole. Vsi pevci in z njimi tudi občinstvo so bili de-
ležni prav posebnega presenečenja. Na odru se jim 
je pridružil znani slovenski pevec Omar Naber, ki je 
najprej v živo zapel nekaj svojih najboljših skladb, 
za konec pa so se mu v pesmi pridružili še vsi na-

stopajoči zbori. Zbrane je nagovorila v.d. ravnatelji-
ce OŠ Nazarje Vesna Lešnik, ki je zborom in Gru-
berjevi čestitala za letošnje odlične dosežke na tek-
movanjih in jim še za naprej zaželela tako uspešno 
pevsko udejstvovanje.

Tatiana Golob

SAVINJSKO-KOZJANSKA ZVEZA LOVSKIH DRUŽIN CELJE

Obeležili 90 let lovstva na Celjskem

Prejemniki posebnih priznanj za več kot 60-letno članstvo v lovski organizaciji 
(Fotodokumentacija zveze)

Letos lovci združeni v Savinjsko-Kozjansko zve-
zo lovskih družin praznujejo 90 let slovenskega lo-
vstva na Celjskem. V ta namen so pripravili več pro-
mocijskih dogodkov, v petek, 1. junija, je bila sveča-
na akademija s podelitvijo priznanj najzaslužnej-
šim organizacijam in posameznikom. 

Eden od prejemnikov, ki so prejeli posebno pri-
znanje za več kot 60-letno članstvo v organizaciji, je 
tudi Jurij Kladnik iz Lovske družine Ljubno ob Savi-

nji. 91-letni prejemnik se slovesnosti ni mogel udele-
žiti, zato mu bodo priznanje predstavniki njegove lo-
vske družine izročili ob posebni priložnosti.

Slovesne akademije so se udeležili številni lov-
ci iz zgornjesavinjskih družin. Med gosti je bil tudi 
podpredsednik državnega zbora Jakob Presečnik. 
Zbranim sta spregovorila predsednik Lovske zveze 
Slovenije mag. Srečko Felix Krope in celjski župan 
Bojan Šrot. Predstavljena je bila zgodovina zveze, 

ki je v začetku imela tudi narodnostni pomen, saj 
so imeli nemško govoreči lovci svoje organizacije, 
v katere Slovenci niso mogli.

Po bogatem kulturnem programu, v katerem so 
med drugimi sodelovali tudi lovski rogisti, je sledi-
lo še odprtje razstave. Lovci – slikarji so predstavili 
svoje likovne stvaritve posvečene naravi in lovstvu.

Zveza trenutno povezuje 45 lovskih družin in 
ima 2.012 članov. Njena naloga je delovanje pred-
vsem v korist divjadi in lovstva. Za stalni stik, pomoč 
in posredovanje obširnega gradiva za lovske dru-
žine skrbi strokovni tajnik zveze. Skozi vse leto pri-
pravljajo različne seminarje, tečaje in predavanja, s 
katerimi izobražujejo svoje člane. Tudi na področju 
strelske dejavnosti so aktivni, saj redno organizira-
jo številne lovske strelske tekme v različnih discipli-
nah. Za popestritev družabnosti in krepitev medse-
bojnih odnosov organizirajo v zimskem času smu-
čarsko-strelsko tekmovanje, poleti pa srečanje lov-
cev v okviru zveze. 

Ne gre zanemariti niti njenega kulturnega po-
slanstva, saj podpirajo dve zasedbi rogistov, savinj-
skih in štajerskih, ter dva pevska zbora, škalskega 
in šoštanjskega. Tako je bilo med drugim rečeno v 
predstavitvi in zgodovini zveze, ki sledi sodobnim 
smernicam lovstva kot dejavnika ohranjanja narav-
nemu čim bolj podobnega ravnotežja med prosto-
živečimi živalmi.

Marija Lebar
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50. OBLETNICA VALETE 

Srečanje generacije, ki je zaključila OŠ Mozirje 
leta 1962

Udeleženci obletnice so si obljubili, da to prvo skupno srečanje po 50-ih letih zagotovo ne bo zadnje. 

Jožica Poznič, prej Grobin, je s pripravami na 
obletnico valete generacije, ki je leta 1962 zaklju-
čila osnovno šolo v Mozirju, ko je le-ta še stala na 
Brdcah, začela decembra lani s pridobivanjem na-
slovov svojih sošolk in sošolcev. Precej se jih je raz-
selilo po celi Sloveniji: od Maribora, Oplotnice, Vele-
nja, Celja, Ljubljane, vse do Nove Gorice. Nekaj jih 
je ostalo v Mozirju in okolici: v Nazarjah, Šmartnem 
ob Dreti, na Rečici ob Savinji, Polzeli ... Nekaterim je 
bilo treba pisati celo čez mejo, v Avstrijo in Švico. 

Osmi razred je zaključilo 45 sošolcev. Danes so 
trije že pokojni. Od 41 povabljenih se jih je povabi-
lu odzvalo 31. Za enim sošolcem so se zabrisale 
sledi. Povabili so tudi razredničarko Franjo Ermenc 
in dve takratni učiteljici: učiteljico telesne vzgoje Pa-
vlo Trogar in Milico Zupan, ki jih je učila v 3. razredu. 
V generaciji je nekaj ekonomistov, trgovcev, inženir-
jev, učiteljev in celo župnik.

Večer je potekal v prijetnem sproščenem vzduš-
ju. Ves čas je bilo slišati sproščen klepet in obilico 
smeha. Vsakdo je imel s sabo kakšno fotografijo iz 
skupnih let, ki so si jih z veseljem ogledovali in ob 
njih obujali spomine. Dokazali so tudi, da jim spo-

min še ne peša, čeprav so stari 65 let. Učiteljice so 
obdarili s šopki cvetja, kot tudi organizatorko in po-
budnico za srečanje, Jožico Poznič. 

Povabilu se je odzval tudi župan občine Mozirje 
Ivan Suhoveršnik, ki si je vzel čas za obisk slavljen-

cev visokega jubileja. Župan je nagovoril udeležen-
ce in jim postavil tri nagradna vprašanja, vezana 
na letnico 1962. Tudi na nagrade ni pozabil. Prine-
sel je tri knjige o domačem kraju.

Vildana Poznič Kralj

Kamniške murke na Šavnicah (Foto: Marijan Denša)

Šavnice so pretežno travnata 
vzpetina na najbolj vzhodnem de-
lu vršnega platoja Menine planine. 
Njihova najvišja točka je Goli vrh, vi-
sok je 1.426 metrov. Šavnice so iz-
reden razglednik, od koder se vidi 
na vse strani, ob jasnem vremenu 
sega razgled vse do Hrvaške, za-
to so priljubljen cilj planincev in po-
hodnikov. Dostopne so z vseh šti-
rih strani. 

Šavnice imajo velik naravovar-
stveni pomen. Krasi jih raznoli-
ka alpska flora. Prava princeska 
med rožicami pa je kamniška 
murka. Kamniška murka je edini 
endemit med slovenskimi orhide-
jami in že kot taka velika poseb-
nost. Ker je njeno rastišče ome-
jeno zgolj na Kamniško-Savinj-
ske Alpe in Karavanke, je uvršče-
na je na Rdeči seznam. To je pra-
vilnik na nacionalni ravni, v kate-
rega so uvrščene redke in ogrože-
ne vrste živih bitij. No, na Šavni-
cah se naše murke odlično poču-
tijo. Vse polno jih je in vsako leto 
več. Če smo tam gori ob pravem 
času, torej ob njihovem polnem 
cvetenju in ob brezvetrju, kar diši 

po njih oziroma po vaniliji, katere 
vonj so prevzele. 

Seveda ni bilo vedno tako. Inten-
zivna paša in gnojenje so jih pred 
desetletjem zdesetkale. Odkar se 
pašni interesenti kar dobro držijo 
dogovora, da ne pasejo v prvi polo-
vici sezone, se stanje izboljšuje. Tu-
di ljudje jih več ne trgajo, saj se za-
vedajo, da so ogrožene in zaščite-
ne in da v trenutku ovenejo in neha-
jo dišati. Poleg murk lahko občudu-
jemo tudi druge kukavičnice, Clusi-

jev in spomladanski svišč, razne 
kamnokreče, spomladi žafrane in 
telohe, poleti strupeno čmeriko.

Šavnice imajo tudi velik simbol-
ni pomen za celotno dolino, še po-

sebej pa za Nazarčane. Goli vrh na 
njih je najvišja točka občine Nazar-
je, vsak četrti občan pa član PD Na-
zarje. Nazarski planinci imajo vrh v 
grbu in v srcih, vsako leto ga or-
ganizirano obiščejo in tudi skrbijo 
zanj – najbrž jih v kratkem čaka či-
ščenje zaraščajočih se površin. 

Poleg tega še ni zamrl spomin 
na dogodke pred osemnajstimi le-
ti, ko so na ta del Menine načrtova-
li postaviti vojaški radar. Proti tem 
načrtom se je skoraj enodušno in 
enoglasno dvignila vsa dolina in to 
vsaj takrat preprečila. Šavnice so 
lep in v svoji skromnosti veličasten 
svet ohranjene narave. Naj take tu-
di ostanejo.

Marijan Denša

Šavnice in Goli vrh
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DRŽAVNO PRVENSTVO V KARTINGU

Kolar prevzel vodilno mesto

Borut Kolar je ponovno 
slavil. (Foto: MŠ)

Poligon varne vožnje na Vran-
skem je gostil tretjo dirko za dr-
žavno prvenstvo Slovenije v kar-
tingu, ki je štela tudi za Sportstil 
pokal 2012. Tokrat je organiza-
cija srečanja prvo soboto v juni-
ju pripadla AMZS Vransko. Srečo 
na dobro pripravljeni progi je pre-
izkušalo 41 tekmovalcev v različ-
nih kategorijah. V kategoriji R5 Ro-
tax 125 Max se je na progo, ki je 
bila delno postavljena na klančini, 
podal tudi Zgornjesavinjčan Bo-
rut Kolar.

Kot kaže je bila steza na Vran-
skem Kolarju kljub jutranjemu dežju 
pisana na kožo, saj jo je premagal 
brez težav. »Na jutranjem ogrevanju 
sem uspel doseči odličen čas, ki je 
bil dobra iztočnica za nadaljevanje 
dirkaškega dne. Do kvalifikacij se je 
vreme izboljšalo, proga se je osuši-
la in ostala suha do konca tekmo-
valnega dne. Kvalifikacije sem dobil 
s pol sekundno prednostjo pred lan-

skim podprvakom Dejanom Srim-
škom, v predfinalu pa sem z veliko 
prednostjo zmagal,« je dogajanje 
na tekmovanju opisal Kolar ter po-
udaril, da tudi v finalni vožnji ni do-
pustil presenečenj ter s suvereno vo-
žnjo zmagal.

Trenutno ima z 39 točkami tudi 
vodilno mesto v skupnem seštev-
ku. Le tri točke za njim zaostaja De-
jan Srimšek, tretje mesto pa si z 23 
točkami delita Joško Gorenc in To-
mislav Tomislav.

Marija Šukalo

GASILSKO TEKMOVANJE ZA POKAL SVETEGA FLORJANA

Sveti Florjan v trajno last na Dobrovlje

Gasilci so se Lazah preizkusili v vaji z motorno brizgalno. 
(Foto: Marija Šukalo)

Na Lazah pri Kokarjah je prvo 
soboto v juniju potekalo 22. tek-
movanje za pokal svetega Florja-
na. Tega so pripravili člani Prosto-
voljnega gasilskega društva Gori-
ca ob Dreti. Dobra organizacija in 
odlično sojenje je na vadišče priva-
bilo kar 15 ekip iz različnih krajev 
Slovenije. 

Tekmovalci so se pomerili v su-
hi vaji z motorno brizgalno, ki so jo 
ponovili dvakrat, točkoval se je naj-
boljši rezultat. Našo dolino so letos 
zastopali gasilci s Pobrežij, Grušo-
velj, Rečice ob Savinji, Šmartnega 
ob Dreti. Svojo srečo sta na poli-

gonu skušali tudi ženska in moška 
ekipa organizatorja. 

Med zgornjesavinjskimi ekipa-
mi so se najbolje odrezali člani A 
PGD Rečica ob Savinji, saj so zase-
dli tretje mesto. Tudi letos so slavi-
li Dobroveljčani, in sicer Dobrovlje 
2 ter tako s tretjo zaporedno zma-
go kip svetega Florjana dobili v traj-
no last. Drugo mesto je pripadlo 
PGD Bevče. Pri ženskah so kip sve-
tega Florjana domov odnesle člani-
ce A PGD Lokovica, ekipa PGD Go-
rica ob Dreti pa je zasedala drugo 
mesto. 

Marija Šukalo

ŠTUDENTJE ZA ŽIVALI

Uspešni pri zbiranju stvari za zavetišče

Člani Kluba zgornjesavinjskih študentov so zbirali stare rjuhe, odeje, 
povodce, ovratnice, hrano in priboljške. (Foto: Benjamin Kanjir)

Zgornjesavinjski študentje so 
na prvo junijsko soboto organizi-
rali zbiranje stvari za zavetišče za 
živali Zonzani iz Dramelj. Na stojni-
ci pred trgovskim centrom v Mozir-
ju so mimoidoči darovali presene-
tljivo veliko stvari, s katerimi bodo 
pripomogli k delovanju zavetišča.

V zavetišču za izgubljene, zavr-
žene in oddane muce ter pse Zon-
zani ni nikoli dolgčas. Veliko števi-
lo hišnih ljubljencev, ki po naklju-
čju ali namerno to niso več, ima tu 
svoj novi dom. Ob čakanju na no-
ve lastnike njihovo bivanje posle-
dično povzroča velike stroške, saj 
v zavetišču poleg bivanja, prehra-

ne in podobnega skrbijo tudi za 
njihovo zdravje. Vsakršen prispe-
vek s strani posameznikov, sku-
pin ali organizacij je zato zelo do-
brodošel. 

Tega se zavedajo tudi člani KZ-
SŠ, ki so se odločili za organizaci-
jo dobrodelne akcije. Na stojnici so 
zbirali stare rjuhe, odeje, povodce, 
ovratnice, hrano in priboljške. Lju-
dje so se na pobudo dobro odzva-
li, saj je bil ob koncu dneva kupček 
zbranega precej zajeten. Ob tako 
uspešnem podvigu je bilo veselje 
na mestu, prav tako odločitev, da 
akcijo še kdaj ponovijo.

Benjamin Kanjir
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GORNJI GRAD

Streljanje 
na bežečega 

merjasca

Dušan Žehelj je na tekmi premagal vso 
konkurenco. (Foto: Štefka Sem)

Člani Strelskega društva Menina in Lovske 
družine Gornji Grad so se zadnjo majsko sre-
do pomerili na strelskem tekmovanju. Tokrat 
so preizkusili svojo spretnost pri streljanju na 
bežečega merjasca na 50 metrov. Svoj strelski 
primat je ponovno dokazal Dušan Žehelj (LD) 
pred Cirilom Kolarjem in Marjanom Hanžekovi-
čem (oba SD Menina). Četrto mesto je osvojil 
Peter Krajnc (LD). Skupno so člani SD Menina 
premagali lovce.

Štefka Sem

GORNJESAVINJSKI SMUČARSKI KLUB MOZIRJE

Trije tekmovalci kluba na 
stopničkah 

Urša Marolt je osvojila drugo, Anja Drev tretje 
mesto v skupnem seštevku vzhodne regije. 

(Fotodokumentacija GSK Mozirje)

V nedeljo, 3. junija, so se najboljši smučar-
ji vzhodne regije udeležili svečanega zaključka 
sezone s podelitvijo pokalov. V Vuzenici so tek-
movalci Gornjesavinjskega smučarskega kluba 
Mozirje prejel tri pokale za uvrstitev med prve tri 
v skupnem seštevku vzhodne regije za sezono 
2011/2012. 

V kategoriji starejših deklic je drugo mesto v 
skupnem seštevku osvojila Urša Marolt, tretja je 
bila Anja Drev. Nejc Naraločnik je bil v kategori-
ji mlajših dečkov skupno tretji. Prvič v zgodovi-
ni GSK Mozirje so tekmovalci končali sezono na 
stopničkah. Razveseljivo je dejstvo, da je to se-
zono to uspelo kar trem tekmovalcem, kateri si 
poleg trenerja zaslužijo čestitke.

Štefka Sem

KRAJEVNA LIGA MALEGA NOGOMETA REČICA OB SAVINJI

Veseljaki dvanajstič zapored

Zmago ekipe Veseljaki gre pripisati njeni homogenosti, resnemu delu in uigranosti. 
(Foto: Franjo Pukart)

Res svojevrsten in rekorden dosežek je uspel 
ekipi Veseljaki, ki so v letošnjem letu že dvanaj-
stič zapored osvojili naslov prvaka v ligi male-
ga nogometa na Rečici ob Savinji. Neprema-
gljivost in uspeh vsekakor tiči v resnem delu in 
uigranosti, je pa pomembno tudi dejstvo, da je 
ekipa vsa ta leta ostala skupaj in se bistveno ni 
spreminjala. 

Tudi najboljši strelec sezone prihaja iz njiho-
vih vrst, in sicer si ta uspeh letos lasti Dejan Pre-

dovnik. Drugo mesto so z osmimi točkami zao-
stanka zasedli Amigosi, pokal za tretje mesto pa 
je pripadel ekipi A.E.B. Predkrižnik.

Franjo Pukart

Končni vrstni red: 1. Veseljaki 37, 2. Ami-
go 29, 3. A.E.B. Predkrižnik 27, 4. Mizarstvo 
Potočnik 23, 5. FCA 16, 6. ŠD Gmajna 13, 7. 
Zvir 6.

LETNA LIGA V KOŠARKI

Začela se je 
tradicionalna 

letna liga
Konec dvoranskih košarkarskih tekmovanj je 

tudi letos privabil športne navdušence na tradi-
cionalno letno košarkarsko ligo na igrišču »v lu-
knji« v športnem parku v Mozirju.

Letna liga je tekmovanje namenjeno druženju 
ljubiteljev košarke, ki želijo tekmovati in preživlja-
ti prosti čas v družbi košarkarskih prijateljev. Tu-
di letos se je zbralo osem ekip, in sicer Nazarje, 
Gornji Grad, Run Forrest, KZSŠ Ljubno, LPT Pra-
znik, ADD Veterani, ŠD Raduha in ŠD Mozirje. 
Liga se je pričela v soboto, 26. maja. Prvi krog 
je prinesel naslednje rezultate: Run Forrest : ŠD 
Mozirje 46:78, Nazarje : ADD Veterani 63:55, 
ŠD Raduha : Gornji Grad 38:53, tekma med LPT 
Praznik in KZZŠ Ljubno je bila prestavljena. 

Naslednji krog bi moral biti odigran v soboto, 
2. junija, vendar je bil zaradi polomljenega koša 
prestavljen na danes, kar je dobra novica za vse 
ljubitelje, ki so zamudili prvo kolo lige.

Roman Mežnar
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Č R N A   K R O N I K APOJASNILO
• VLOM V OSEBNI AVTOMOBIL

Ljubno ob Savinji: 28. maja so bili v večernem času policisti ob-
veščeni o vlomu v osebni avtomobil. Neznani storilec je na Ljubnem 
skozi voznikova vrata vlomil v vozilo, vendar iz notranjosti ni niče-
sar odnesel. 

• ZAMOTILI OBČANKO IN POBRALI DENAR
Podveža: 31. maja so se pri starejši občanki iz Podveže zglasili tri-

je neznani moški. Občanko so med pogovorom zamotili, da je lahko 
eden izmed njih v tem času vstopil v hišo, prebrskal prostore in odne-
sel denar. Po dejanju drzne tatvine so se storilci odpeljali v smeri Luč. 

• POŠKODOVANJE VOZILA
Mozirje: 1. junija je občan iz Mozirja prijavil poškodovanje svoje-

ga osebnega avtomobila, parkiranega pred stanovanjsko hišo v Mo-
zirju. Neznani storilec mu ga je poškodoval z neznanim ostrim pred-
metom. 

• PRIDRŽALI VOZNIKA OSEBNEGA AVTOMOBILA
V preteklem tednu so policisti zaradi vožnje pod vplivom alkohola 

pridržali enega voznika osebnega avtomobila.

Zaradi različnih govoric o vzrokih selitve varovancev Varstveno de-
lovnega centra (VDC) iz Mozirja, sem kot najemodajalec dolžan po-
jasnilo.

Pogodbo o najemu prostorov smo sklenili dne 1.1.1993 za dobo 
10 let. S 1.1. 2003 smo jo podaljšali še za 10 let. Zaradi potreb in mo-
žnosti smo podpisali še aneks o razširitvi prostorov. Cena najema je 
bila določena s strani Ministrstva za delo, družino in socialne zadeve 
(MDDSZ) in se od podpisa ni spreminjala.

Dne 18.1.2011 je direktorica ga. Darja Lesnjak podala predčasno 
odpoved pogodbe o najemu prostorov. Kot razlog je navedla selitev 
v nove prostore. V mesecu novembru 2011 smo kontaktirali z višjo 
svetovalko ga. Matejo Jenko z MDDSZ, ki je odpoved preverila in jo 
potrdila.

To je tudi edini razlog za odhod varovancev, januarja 2012 iz Mo-
zirja.

Dogodki ob gradnji stavbe, kjer naj bi bil novi VDC, pa žal vse bolj 
potrjujejo bojazen mnogih, da se varovanci v Mozirje ne bodo vrnili.

Tapetništvo Marčinko d.o.o., 
Savinjska c. 31, Mozirje

ULTRAMARATON FIRENCE-FAENZA

Traso premagala tudi Bernarda Poznič in 
Vlado Janko

Sponzorji, ki so podprli Bernardo Poznič:
Vrabič Stojan, Etos Pic d.o.o., Firšt Roto-

tehnika, Wellness Korošec, Rihter d.o.o., Da-
vidov Hram, Benda Miran, White Rabbit, Mi-
zarstvo Govek, Peskokop Krivec Janez, PD 
Nazarje, Pavlin Filip, Andrejovec Branko, Sa-
vinjske novice, Robi Fedran – Mojstri tiska-
nja, Pekarna Kramer, Slovenska vojska, Dar-
ja Kramer Štiglic.

Na zadnji majski vikend se je v italijanskih 
Firencah zbralo okoli 1.900 tekačev iz cele 
Evrope, med njimi tudi Mozirjana Bernarda 
Poznič in Vlado Janko. Pred njimi je bil tradi-
cionalni, že 40. ultramaraton dolžine 100 ki-
lometrov do Faenze.

vsak dan tekla in pridno nabirala kilometre. Ob 
podpori družine in razumevanju delodajalca, 
Slovenske vojske, se je pred začetkom preizku-
šnje dobro počutila. 

Z njo so v Firence potovali še mož Jože ter Su-
zana in Sandi Grudnik. Ves čas teka so ji stali ob 
strani, jo vzpodbujali in ji s svojo prisotnostjo da-
jali najboljšo možno podporo. Tako ji je uspelo. 
Čez ciljno črto je pretekla v 13 urah in 17 minu-
tah, kar je odličen rezultat. Posebno ob dejstvu, 
da je bil to njen prvi tek te dolžine, gotovo pa ne 
zadnji, saj najde Bernarda v teku preveč užitkov 
in možnosti sproščanja. 

Vladu Janku je bil to drugi 100 km del pas-
satore, kot ga imenujejo domačini, zapovrstjo. 

Na svoj prvi ultramaraton se je v Italijo podala 
Bernarda Poznič. Kot rekreativna tekačica, ude-
leženka mnogih pol maratonov in maratonov, je 
v 100 kilometrov dolgem teku videla svojevrsten 
izziv in možnost iskanja oziroma potrditve svo-
jih zmogljivosti. Na tek se je dobro pripravljala, 

Po lanskem nastopu se je odločil, da se na tra-
si preizkusi še enkrat. Neobremenjen s časom 
in rezultatom je tako 26. maja ob treh popoldan 
z ostalimi stekel na pot. Pravi, da med tekom ni 
imel nobenih težav. Razmišljal je o svojih spo-
sobnostih, prilagajal tempo trenutnemu poču-
tju, ga po potrebi zmanjšal in se okrepčal na šte-
vilčnih stojnicah, na katerih so tekače oskrbova-
li z napitki in prigrizki. Na cilju je bil v 14 urah in 
34 minutah, kar mu je prineslo mesto med prvih 
1.100 sodelujočih. 

Njegov nasvet tekačem, ki se ga tudi sam 
uspešno drži že dolga leta sodelovanj na različ-
nih maratonih, je v dejstvu, da posluša svoje te-
lo. Pomembna je tudi dobra pripravljenost, ne le 
fizična, ampak tudi psihična. Da je vse v člove-
kovi glavi, od meja, do želje po uspehu, z lahko-
to potrdi tudi Vlado z izkušnjami, ki si jih je prido-
bil tekom let sodelovanj na različnih tekih, tudi ul-
tramaratonih, kakršna sta del passatore in Biel, 
ki ga je pretekel pred leti.

Benjamin Kanjir

Vlado Janko se je že drugič podal na 
stokilometrski maraton. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

Bernarda Poznič je v ultramaratonu videla 
svojevrsten izziv in možnost potrditve svojih 

zmogljivosti.
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Šport, Oglasi

KOLESAR ANDREJ MAROVT HELEŠIČ

»Center mojega vesolja je kolo«
Mednarodna kolesarska Dirka po Sloveniji 

je edina večdnevna profesionalna dirka v drža-
vi. Letošnja, že 19., se bo odvijala od 14. do 17. 
junija. Kot edini Zgornjesavinjčan do sedaj je le-
ta 2003 na dirki v ekipi Radenska-Rog tekmoval 
Andrej Marovt Helešič, prav v tem letu so kolesa-
rili skozi dolino preko Črnivca, zato mu ta dirka 
še posebej veliko pomeni. 

Heli se letos na dirki pojavlja v drugačni vlo-
gi. Že petič zapored bo počel, kar poleg kolesar-
jenja v svojem življenju najraje počne, kolesar-
je bo spremljal kot serviser v nevtralnem servi-
su. Spremljanje dirke v spremljevalnem servi-
snem vozilu zna biti po Helijevih besedah prav 
tako adrenalinsko kot samo dirkanje. Serviser-

ji lahko s hitrim ukrepanjem rešijo ali pokvari-
jo rezultat tekmovalcu in s tega vidika je odgo-
vornost velika. V servisnem vozilu bo tudi tokrat 
skupaj z nekdanjim odličnim profesionalnim ko-
lesarjem Primožem Čerinom, sicer vodjem nev-
tralnega servisa. 

Heli je zadnji dve leti tekmoval za italijansko 
moštvo in dosegal na dirkah dobre rezultate. V 
letošnjem letu pogodbe ni podaljšal, a kolesar-
jenje in kolesa so še vedno središče njegovega 
vesolja. Še vedno vsak prosti trenutek kolesari, 
svojo drugo priložnost pa je našel še na dveh 
področjih. To sta promocija kolesarjenja in ko-
lesarske opreme ter sestavljanje in servisiranje 
koles. Tudi različnim ekipam, ki ga povabijo, se 

rad pridruži na treningih ali na ogledih tekmoval-
nih prog. S svojimi izkušnjami na kar dveh po-
dročjih je nepogrešljiv svetovalec. 

»Še vedno sem dober v klancih in včasih so mla-
di tekmovalci, ki štejejo polovico mojih let ali še 
manj, kar presenečeni, ko se kosajo z mano,« je 
povedal Heli, ki bo letos nastopil na maratonu Al-
pe Scott, saj ne more zamuditi dirke, ki ga pelje pre-
ko domačih krajev. Zelo vesel in ponosen je tudi, da 
najnovejšo kolesarsko opremo velikokrat prejme 
na testiranje še pred najboljšimi tekmovalci. 

»To dokazuje veliko zaupanje v moje delo in 
izkušnje,« je povedal kolesar, ki je zaradi ogle-
da prve kolesarske dirke v živo dobesedno »špri-
cal« pouk, saj mu izostanka niso dovolili. »Takrat 
je Primož Čerin vodil med kolesarjenjem na dir-
ki Alpe- Adria, katere trasa je tisto leto potekala 
preko Črnivca po Zadrečki dolini, in prav gotovo 
si nisem mislil, da bom kdaj z njim sedel v servi-
snem vozilu in da bova postala tako dobra prija-
telja. Tisti dan je bil zame resnično usoden in šte-
je za začetek resnega dela moje kolesarske po-
ti. Te odločitve do danes nisem nikoli obžaloval.«

Štefka Sem

Heli se bo letos pridružil karavani kolesarjev 
kot serviser. (Fotodokumentacija Andreja 

Marovta Helešiča)

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

V vodstvu še naprej 
Bezovšek 

V nedeljo je SD Gornji Grad organiziralo dru-
go tekmo z malokalibrsko puško leže za družin-
skega prvaka 2012. Zmagal je Janez Kolar (78 
krogov), drugi je bil Peter Krajnc (74), tretji pa 
Peter Bezovšek (71). V skupnem seštevku za 
družinskega prvaka ni prišlo do sprememb. V 
vodstvu je Peter Bezovšek (35 točk), sledita mu 
Ivko Poličnik (34) in Boris Purnat (32).

Jože Gomboc
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Črna kronika, Zahvale,  Oglasi

Sreča nikoli ne mine,
dokler še mama živi,
žalost pa nikdar ne mine,
ko mame na svetu več ni.

ZAHVALA

Po krajši bolezni nas je tiho zapustila

Marija TLAKER
1.3.1921 – 29.5.2012

Ob boleči izgubi drage mame, stare mame in prababice se iskreno 
zahvaljujemo vsem, ki ste nam pomagali v dneh žalostnega slovesa, 
izrazili sožalje, darovali cvetje, sveče, za svete maše in jo pospremili 
na njeni zadnji poti.

Lepo se zahvaljujemo g. msgr. Vratanarju in g. diakonu Stanku Če-
plaku za lepo opravljen pogrebni obred, g. Jožetu Grudniku za lepe 
besede slovesa, pevkam in pevcem za občuteno petje.

Iskrena hvala osebju Bolnišnice Topolšica, posebej sobni zdravni-
ci dr. Urbasovi. Prav posebna zahvala dr. Andreji Pečnik. Iskrena hva-
la Centru starejših Gornji Grad, kjer so zadnja leta lepo skrbeli za njo. 
Zahvala pogrebni službi Anubis.

Hvala vsem in vsakemu posebej.

Žalujoči domači

Našel si svoj mir
v večnosti tišine,
našel si svoj prostor,
kjer ni več bolečine.

ZAHVALA

Andrej VERDEV
12.1.1962 – 14.5.2012

Iskreno se zahvaljujeva vsem, ki ste kakorkoli pomagali v teh tež-
kih dneh.

Žena Pavla in hčerka Andreja

EPILOG LOVSKE NESREČE

Pogojna kazen za 
povzročeno smrt 

lovskega prijatelja
Pretekli petek se je na celjskem 

okrožnem sodišču pričelo in kon-
čalo sojenje za smrt lovca. Trage-
dija se je zgodila leta 2005 v Le-
nartu pri Gornjem Gradu. Takrat je 
med lovom na divje prašiče lovec 
zadel drugega lovca, le-ta je za po-
sledicami poškodb umrl med potjo 
v celjsko bolnišnico. 

Povzročitelj smrti lovskega pri-
jatelja je na sodišču krivdo pri-
znal. Sodišče je priznanje upošte-
valo in mu dodelilo milejšo kazen, 
obsodili so ga na deset mesecev 
zapora s preizkusno dobo dveh 
let, povzročitelj je torej dobil po-
gojno kazen. 

Storilec se od nesrečnega do-
godka z lovstvom ne ukvarja več, 
prav tako nima več v lasti lovske-
ga orožja. Družini pokojnika je pla-

čal odškodnino, njegovima otroko-
ma plačuje mesečno rento. Do tra-
gičnega dogodka ni bil kaznovan 
za nobeno kaznivo dejanje in sodi-
šče je vse to upoštevalo ob izreku 
kazni. Kljub nesrečnemu primeru 
na lovu je sodišče storilcu očitalo 
povzročitev smrti iz malomarnosti, 
saj se naj ne bi dobro prepričal, ali 
lahko strelja, nikakor pa ne bi smel 
streljati v smeri gonjačev. 

Storilec je zadel nesrečnega lo-
vskega prijatelja, ko je opazil, da 
se na oddaljenosti več kot 60 me-
trov v grmovju nekaj premika. Mi-
sleč, da so divje svinje, je sprožil 
strel. Kljub hitri pomoči mozirske 
reševalne službe je bila pomoč za 
39-letnika zaradi hudih poškodb 
prepozna.

ŠS

Spomin je kot pesem, 
ki v srcih odzvanja.
Spomin je kot cvet,
ki nenehno poganja.
Spomin je svetloba,
ki dušo obliva.
Spomin je ljubezen,
ki v srcih prebiva.

ZAHVALA
Večen in najlepši spomin naj ostane tudi nate dragi mož, 

oče, tast, dedek in pradedek

Maks POLIČNIK
po domače Maksov Maks z Ljubnega ob Savinji

18.12.1933 – 31.5.2012

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, dobrim so-
sedom, vaščanom in znancem za vašo pomoč, tolažilne besede, izre-
čena ustna in pisna sožalja, podarjene sveče, cvetje in svete maše ter 
vsem, ki vas nismo omenili, pa ste nam stali ob strani ob teh žalostnih 
trenutkih.

Posebna zahvala gasilcem PGD Radmirje in vsem ostalim gasilcem 
za izkazano čast in žalno sejo.

Žalujoči: žena Franca, hči Bernarda in 
sin Milan z družinama
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Za razvedrilo

PET CENTIMETROV DO ABRAHAMA
Na nedavni eko golažijadi v Mozirju sta se poleg tisoč ostalih v mno-

žici od čebule »uzelhanih« drenjala tudi dva pomembna moža. Prvi, 
Ivo Drev, direktor Kmetijske zadruge Šaleška dolina (levo), je »šen-
kal« par sto kil govedine, drugi, Dani Grudnik, kletar iz Mozirja, pa svo-
je trdo delo, gostinske izkušnje in neznano količino vina iz znane kle-
ti. Drev je naenkrat presenetil sogovornika: Sem slišal, da ti do abraha-
ma manjka samo še pet centimetrov … Presenečeni skorajšnji slavlje-
nec pa: »O, madonca, a tako blizu je že?!«

MIDVA SVA NAJBOLJŠI PAR!
Žan Matteo Angioi, prvošol-

ček in član otroškega pevskega 
zbora OŠ Nazarje: »No, sošolke, 
le poglejte naju, dva lepotca! Že 
mogoče, da moj prijatelj Omar za 
sedaj lepše poje kot jaz, ampak 
»uštimat« se pa fant ne zna ta-
ko kot jaz. Glede na to, da je imel 
čast nastopati z najboljšima zbo-
roma v vsej Sloveniji, bi si lahko 
eno kravato zavezal okoli vratu …«

Omar Naber, slovenski glas-
benik in pevec: »Khm, kar je res, 
je res. Mi je kar malo nerodno, da 
sem zagrešil takšno stilsko napa-
ko. Obljubim, da naslednjič pridem 
s kravato. Ampak, a bi si jo lahko 
namesto okoli vrata zavezal okoli 
čela? Mislim, da bi se tako bolj po-
dalo k mojemu imidžu …«

UDAR PO MOŠKO
Vid Valič, komik brez stola: 

»Naj vas zbrane tukaj v Nazar-
jah najprej vpeljem v stand up 
humor. Ko jaz rečem, da ima 
Denis majhnega, to pravza-
prav ni smešno, ker je res. Ko 
pa on reče zame isto, pa se le 
smejte. Saj bi vam ga poka-
zal, pa je dvorana polna, tako 
da zanj pač ni prostora.«

(prihodnjič: p(d)enis vrača 
udarec press)

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 24. številki SN

2012

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Jani Virk: Kar je odnesla reka, 
kar je odnesel dim

V svojem novem romanu Jani 
Virk pripoveduje zgodbo, ki je po-
stavljena v srednji vek. Branje je sli-
kovito, tekoče in je lahko všečno tu-
di tistim, ki sicer niso ljubitelji zgo-
dovinskih tematik. Zgodba se do-
gaja na začetku 13. stoletja, ko je 
Wolfram iz Eschenbacha napisal 
najslavnejše delo nemške srednje-
veške književnosti, ep Parzival. V 
njem je opisal mitološki motiv kra-
lja Arturja, vitezov okrogle mize in 
junaka, ki išče sveti gral. V epu iz-
vemo, da izvira Parzivalov rod po 
očetovi liniji iz Hajdine pri Ptuju, 
Hajdina daje ime njegovemu stare-
mu očetu Gandinu. Virk tako v svo-
jem romanu razmišlja o tem, kaj se 

je pred več kot osemsto leti doga-
jalo med Ptujem in Rogatcem, ko 
je na Ptujskem gradu gospodoval 
znameniti Friderik III..
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Petek,
8. junij

ob 16.00. Wellness Skok Mozirje
Brezplačna delavnica oblikovanja pričesk
ob 18.00. Rečica ob Savinji
Slavnostna seja PGD Rečica ob Savinji
ob 19.00. Galerija Nazarje
Razstava slik akademskega slikarja Viktorja Šesta
ob 19.00. Center Rinka Solčava
Predavanje Kamnine in fosilno bogastvo
ob 21.00. Rečica ob Savinji
Družabno srečanje rečiških gasilcev (igra ansambel Golte)

Sobota,
9. junij

ob 9.00. Bohačev toplar v Nazarjah
Postavitev informacijske table in pokušina tolkca, želod-
ca ter golaža
ob 17.00. Pred gradom Vrbovec v Nazarjah
Iz roda v rod ter predtekmovanje za Zlato harmoniko 
Ljubečne
ob 18.00. Gasilski dom Rečica ob Savinji
Slovesnost ob 130-letnici PGD Rečica ob Savinji
ob 20.00. Pred Občino Rečica ob Savinji
Nočno gasilsko tekmovanje za pokal Občine Rečica ob 
Savinji
ob 21.00. Gasilski dom Rečica ob Savinji
Gasilski večer (igra ansambel Golte)

Nedelja, 
10. junij

ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Elektra (pionirji U-14)

ob 11.00. Dom na Menini planini
Srečanje družin

Torek,
12. junij

ob 19.00. Dom kulture Nazarje
Proslava ob počastitvi praznika KS Nazarje

Sreda,
13. junij

ob 17.00. OŠ Nazarje
Plesni živ - žav

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

STEKLARSTVO M Mozirje
Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, var-

nostna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), predelava 
starih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna ogledala 
(za trgovine, lokale), prodaja masivnih vhodnih vrat ... gsm 051/396-
269, faks: 03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.

OGREVANJE BEVC – ZA VAS IZVAJAMO:
centralno napeljavo, vodovod, solarni sistemi, toplotne črpal-

ke, kotli na biomaso, rostfraj dimniki, adaptacijo kopalnic; gsm 
040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad.

STEKLARSKA DELAVNICA TAMŠE, MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 

031/305-532.
Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

ŠIVILJSTVO ŽANA 
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menjava 

zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 
Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-

la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN A 
KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelit-
skih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

KOLESARSKI CENTER BELI ZAJEC MOZIRJE 
edina športna trgovina v Zgornji Savinjski dolini. Tel. št. 05 925 11 

46, e naslov: belizajec.center@gmail.com. 
Janik, Bojan Napotnik s.p., Radegunda 21 a, Mozirje.ŽIVALI – PRODAM

Prodam bika simentalca, 150 kg 
težkega; gsm 041/441-702.
Prodam brejo telico, sivorjavo, pa-
šno; gsm 041/793-519.
Prodam telički sr, stari 10 in 20 dni; 
gsm 041/835-658.
Prodam teličko limuzin, staro en te-
den; gsm 041/324-438.
Odojke za zakol ali nadaljnjo rejo, 
cca 25 kg, prodam; tel. 584-41-04.
Prodam prašiče, odlične mesna-
te pasme, za nadaljnjo rejo; gsm 
041/619-372.
Prodam prašiče 100 – 120 kg, la-
stne reje – možna dostava; gsm 
041/561-893.

Prodam prašiče 30 – 200 kg, mo-
žna dostava; gsm 031/223-484.
Prodam jagenjčke, po 60 EUR pa 
ovce z jagenjčki; gsm 041/616-463. 

ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol; gsm 
031/832-520.
Kupim kravo in telico za zakol ali do-
pitanje in bikce ter teličke nad 100 
kg – m.t.; gsm 031/533-745. 

ŽIVALI – ODDAM - IŠČEM
Oddam psičko, majhne rasti, črna, 
cepljena, čipirana, vajena stanova-
nja; Prihova 41.
Oddam psičko majhne rasti, vaje-

na stanovanja in dvorišča, cepljena; 
gsm 070/557-739.
Iščem psa – mladiča, (nečistokrv-
ni); gsm 070/744-487.

KMETIJSKA MEHANIZACIJA IN 
OPREMA

Prodam tr. prikolico 4,5 t, cister-
no za gnojevko, cepilec drv; gsm 
041/519-643.
Nakladalko sip, 17 m3, dobro ohra-
njeno, prodam; gsm 051/357-683.
Kupim traktor: zetor, IMT, univerzal 
ali štore; gsm 041/849-876.

DRUGO – PRODAM
Prodam okrogle suhe bale, letošnje 
košnje; gsm 041/537-589.
Prodam sadike zelja, brokoli-
ja in cvetače in paradižnika; gsm 
031/880-532.
Prodam brezova ali mešana ceplje-
na metrska drva; gsm 041/513-
270.
Prodam suha metrska drva; gsm 
070/744-487.
Prodam cisterno za vodo, 1.000 l, 

pvc z alu okvirjem, na paleti; gsm 
041/637-526.
Prodam pasjo utico, izolirano, le-
po izdelano, krito s tegulo; tel. 584-
34-97.

VOZILA – PRODAM
Prodam toyoto RAV 4, l. 2004, pre-
voženih 142.000 km; gsm 041/906-
733. 
Prodam VW polo, l. 2003, srebrne 
barve, 60.000 km, 1. lastnica; gsm 
041/354-632.

NEPREMIČNINE
Prodam trosobno stanovanje v Gor-
njem Gradu, Novo naselje 2; gsm 
041/444-769.
V Lokah pri Mozirju kupimo travnik 
v izmeri od 800 do 1.500 m2; gsm 
041/798-587.
V Velenju pri tržnici prodam tro-
sobno stanovanje, 77 m2; gsm 
041/786-112.
Oddam počitniško hišico v termah 
Čatež (6 ležišč); gsm 070/813-
812.
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Klara Nadvežnik, 22-letna študentka viso-
ke šole za varstvo okolja iz Šmartnega ob 
Dreti je tista, ki vam jo tokrat predstavljamo v 
rubriki Stilski izziv.

Klara je prišla na preobrazbo sproščena in 
pripravljena na spremembe. Prva, ki je pričela s 
svojim delom, je bila frizerka Urška Zorin iz Fri-
zerskega salona HG. Izzivalki je njene srednje 
dolge, svetlo blond lase pobarvala s toplo rjavo 
barvo, vse skupaj popestrila z bledo oranžnim 
pramenom spredaj ter s spretnimi rokami, škar-
jami in fenom oblikovala modno pričesko. 

Nadaljevala je vizažistka Natalija Plankl. Ker 
je Klara na prvi pogled zelo nežno dekle, se z li-
čenjem ni pretiravalo. Senčenje oči je potekalo v 
toplih, naravnih tonih, večji, bolj živ poudarek pa 
je bil na ustnicah. 

Nina Felicijan je v svoji trgovini BazarR za Kla-
ro tokrat izbrala tri različne poletne kombinacije 
- modne hlače t.i. haremke ali aladinke, poletno 
jeans dolgo krilo in elegantne hlače. Vse skupaj 
je kombinirala z modnimi majčkami, dodatki ter 
obutvijo trgovine Jurček. Celoten potek dogaja-
nja je za vas v objektiv ujela Lucija Rosc.

Prijavite se v našo rubriko in stopite v poletje 
spremenjeni tudi vi!

Stilski izziv


